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Zastupnik Kemal Ademović: 
 
Pozdravljam uvažene koleginice i kolege zastupnike, predstavnike Vlade, predstavnike javnih  
institucija i ustanova, predstavnike boračkih i drugih udruženja, kao i gledaoce Televizije 
Sarajevo koji nas prate putem TVSA. Svima nam želim danas uspješan rad i prije nego što 
pređem na oficijalni dio sjednice obavezan sam da vam dam nekoliko informacija. 
 
Dakle, prije prelaska na realizaciju danas zakazane Hitne sjednice moram vas obavijestiti da 
prema informacijama koje su pristigle u skupštinsku službu nisu stečeni uslovi za odražvanje 
nastavka Konstituirajuće sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. A kao što se sjećate tamo su 
nam preostale dvije tačke:  
Izbor delegata za Dom naroda FBIH i Izbor rukovodstva Skupštine Kantona Sarajevo. 
S tim u vezi molio bih predsjedavajućeg Komisije za izbor i imenovanja da nam da potrebna 
objašnjenja. Zastupnik Konaković Elvedin Izvoli. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
Poštovani dopredsjedavajući, poštovane kolegice i kolege, cijenjeni gosti, gledaoci TVSA 
Esselamu alejkum i dobro vam jutro. Komsija za izbor i imenovanja je u svom drugom 
zasjedanju jutros ustanovila da nismo stvorili pretpostavke za izjašnjavanje o listama jer jedna 
od lista još uvijek nije potvrđena. Dakle sjednica CIK.a se upravo održava i očekujemo i toku 
dana potvrdu, ovjeru te zadnje liste i tada su stekle pretpostavke da se možemo o listama 
izjašnjavati. A Komisija će ponovo održati jedan sastanak na kom će žrijebati brojevem, 
napraviti liste i omogućiti taj proces glasanja. Dakle u koliko se slučajno ne desi da CIK, ako 
se desi da ne ovjeri tu listu onda imamo mogući zastoj. Ali eto i u telefonskim razgovorima sa 
CIK.om očekujemo da se u narednih nekoliko sati ta smetnja otkloni i da kasnije u drugom 
dijelu sjednice možemo nastaviti taj dio postupka a o ovom prvom mi nemamo nadležnosti da 
govorimo o formiranju klubova i rukovodstva skupštinskog. Tako da ćemo pripremiti tamo 
negdje iza 2, kada očekujemo završetak sjednice CIK-a. Ukoliko dobijemo ovjerenu i zadnju 
listu od CIK jer je ističe jedan dio roka za žalbe i tada se stvaraju prepostvke. Do tada se nisu 
stvorili uslovi za izjašnjavanje o delegatima za Dom naroda. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović: 
Hvala zastupniku Konakoviću. Dakle, kada budu obezbjeđeni uslovi za nastavak 
Konstituirajuće sjednice , mi ćemo odmah reagovati. Vidjet ćemo da li je to moguće u 
današnjem danu ili nekom od narednih dana, ali kada se steknu uslovi i obzirom da je već 
prema natpisima medija zakazana sjednica Doma naroda parlamenta FBIH ovaj dio posla bi 
trebalo uraditi što prije.   
 
Konstaujem, prema evidenciji Službe, sjednici prisustvuje svih 35 zastupnika, što ispunjava 
uslove za donošenje punovažnih odluka. 
 
Jedna servisna informacija. Kao što vidite nema ove elektronike ovdje, tako da se glasanje 
izvršava aklamacijom, dizanjem ruku, kao u onoj tamo Sali Gradske uprave, a koliko sam 
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obaviješten ima jedan šetajući mikrofon tako bi bilo dobro da ga koristimo da ne gubimo 
vrijeme na ovo šetanje do ove govorinice, sem kako je to uobičajeno da za govornicu izlaze 
članovi Vlade, naravno ako bude imao neko posebnu želju da izađe za ovu govornicu, to neće 
biti problem. 
 
Shodno našem zaključku sa prethodog nastavka Konstituirajuće sjednice danas imamo 
zakazanu Hitnu sjednicu za 10 sati. Prije nego što otvorim tu sjednicu obaveza mi je da vam 
predočim činjenicu, da ja kao zamjenik predsjedavajuće iz prethodnog saziva nisam ovlašten 
da vodim tu sjednicu. 
Dakle iz tog razloga ću zatražiti da predsjednici klubova predlože osobu ili osobe koje će 
danas predsjedavati ovom sjednicom. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović predsjednik Kluba Naše stranke: 
Zahvaljujem predsjedavajući. Mislim da ovdje nema bar za mene nikakve dvojbe jer se kako 
bih rekao pravnom analogijom da zamjenik, odnosno najstariji član prethodnog saziva 
Skupštine ima pravo da sazove Konstituirajuću sjednicu Skupštine i da je vodi do izbora 
novog rukovodstva, ja mislim da tu nema nikakve pravne nedoumice u tome da bi ste vi 
trebali voditi i današnju sjednicu. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović: 
Hvala zastupniku Kojoviću. Ima li drugih prijedloga? Ukoliko nema, ja bih zamolio da u 
skladu sa članom 120 Poslovnika koji kaže da Skupština odlučuje zaključkom o svom radu i 
radnih tijela Skupštine, i službe Skupštine molio bih i kako sam shvatio zastupnika Kojovića 
predlaže da ja vodim ovu sjednicu, ja ne bježim od toga iako bih volio da to neko drugi uradi 
iz ovih koji će biti kandidovani u rukovodstva ali ne bježim ni od ovoga. Ukoliko nema dalje 
prijedloga pozivam zastupnike da se izjasne o prijedlogu zastupnika Kojovića da ja vodim 
danas ovu hitnu sjednicu.  Ko je za? 
 
Konstatujem da je Skupština jednoglasno donijela Zaključak da današnju Hitnu sjednicu 
Skupštine Kantona Sarajevo vodi zastupnik Kemal Ademović.  
Hvala vam na ukazanom povjerenju. 
 
Predsjedavajući: 
Prelazimo na realizaciju današnje Hitne sjednice Skupština Kantona Sarajevo i prelazimo na 
utvrđivanje današnjeg dnevnog reda. 
 
 
Prijedlog dnevnog reda 1. Hitne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo  ste dobili uz materijale 
i on glasi: 

 
1. Prijedlog izmjena i dopuna Budžeta Kantona Sarajevo za 2014. godinu; 
2. Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o izvršavanju Budžeta Kantona Sarajevo za 

2014. godinu; 
3. Prijedlog odluke  o prihvatanju supsidijarnog zaduživanja Kantona Sarajevo kod 

Federacije BiH iz sredstava dodatnog finansiranja po IV Stand by aranžmanu 
Međunarodnog monetarnog fonda; 

4. Prijedlog odluke o prihvatanju reprograma obaveza po kreditima vanjskog duga; 
5. Prijedlog odluke o privremenom finansiranju potreba Kantona Sarajevo za period od 

01.01. do 31.03.2015. godine; 
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6. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Odluku o privremenom finansiranju Zavoda 
zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo za period 01.01.-31.03.2015. godine broj: 
UO/04-20199/14, koju je donio Upravni odbor Zavoda zdravstvenog osiguranja 
Kantona Sarajevo na  sjednici održanoj 16.12.2014. godine; 

7. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Odluku o privremenom finansiranju potreba 
JU "Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo" - Sarajevo za period 01.01.do 
31.03.2015. godine, broj: 05/1-2428/14 od 17.12.2014. godine; 

Obzirom da Skupština na početku svog zasjedanja na hitnim sjednicama utvrđuje dnevni red, 
dakle da li ima prijedloga za dopunu ili izmjenu ovog predloženog dnevnog reda. 
 
Poslanik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajući, prije svega u Poslovniku u članu 65 se vrlo precizno navode 
razlozi zbog kojih se može zakazati hitna sjednica. Od predloženog dnevnog reda ja vidim da 
amo u ovoj definiciji koja se jedan od razlog akoji se navode za sazivanje hitne sjednice, da bi 
u slučaju njenog neodržavanja mogla nastati velika šteta za imovinu, vidim izgovor da se 
možda na današnjoj hitnoj sjednici donese odluka o privremenom finansiranju. Međutim, ne 
vidim koji su razlozi za donošenje odluke o rebalansima budžeta i potvrđivanju kredita koji bi 
potpadali pod razloge koji su potrebni da bi se održala hitna sjednica. Znači član kaže 
izuzetno u okolnostima opasnosti po javnu sigurnost i sigurnost građana širih razmjera 
elementarnih nepogoda, velikih šteta za imovinu, epidemija i slično, predsjeadvajući može 
sazvati sjednicu u kraćim rokovima od propisanih, koja je hitnog karaktera. To je ova. Ja bih 
mogao da prihvatim d aje neizglasavanje Odluke o privremnom finansiranju koja b i 
budžetske korisnike dovela u situaciju da ne mogu primiti plate mogla biti razlog za ovu hitnu 
sjednicu, međutim ove ostale tačke dnevnog reda, mislim da ne dostižu standarde koji su 
potrebni da bi se našli na ovoj sjednici. S druge strane, smatram da bi bilo jako dobro u skladu 
sa ovim što je kolega Konaković govorio, da mi aproksimativno stavimo kao tačku dnevnog 
reda i Izbor delagata za Dom naroda koju ćemo relizovati u slučaju da se u toku današnjeg 
dana zasjedanja steknu uslovi, odnosno da iz CIK-a dođe dovoljan broj informacija koji bi 
nam omogućio da ovaj posao završimo, a hitnost toga opravdavam i time da će i FBIH biti u 
prilici, biti prisiljena da donese odluku o privremenom finansiranju i ne zaustavljanju 
novčanih tokova i da bi neophdono bili formiranje Doma naroda početkom sljedeće sedmice. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Kojoviću, prije nego što pozovem premijera Kozadru da obrazloži ispred 
predlagača dostavljeni dnevni red, podsjetit ću vas samo da je ovu hitnu sjednicu zakazala 
Skupština svojim zaključkom jednoglasno. To je jedno. Drugo, kada je u pitanju uvrštavanje 
ove tačke dnevnog reda o izboru delegata nema za tim potrebe jer sam ja u uvodu rekao 
sljedeće. Kada se steknu uslovi da se glasa o izboru delagata u Dom naroda, mi ćemo ovu 
sjednicu na kratko prekinuti, nastaviti onu konstituirajuću u kojoj ćemo da izvršimo to 
glasanje. Dakle to samo praktično proceduralno, formalno pravno, ćemo napraviti to, nikakvo 
vrijeme nećemo izgubiti samo će se desiti to. Prekinuti ćemo na par minuta ovu sjednicu, 
otvorit ćemo onaj nastavak i izvršit ćemo to glasanje. Dakle, to neće prestavljati nikakav 
tehnički problem. Dakle za nastavak sjednice ne postoje tačno utvrđeni termini. Nastavak 
sjednice zakazuje predsjedavajući, dakle blagovremeno obavještava zastupnike. Obzirom da 
ste vi prisutni ovdje dakle taj nastavak za koji vam nije potreban dodatni materijal, jer su to 
samo liste za koje ćete se vi izjasniti, a već prethodno imate dnevni red, ne treba vam nikakva 
posebna priprema, dakle desit će se na taj način. Pozivam sada premijera Muhameda Kozadru 
da da obrazloženje na ovaj prvi dio koji je dao zastupnik Kojović. Izvolite Kozadra. 
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v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
zahvaljujem dopredsjedavajući, pozdravljam uvažene kolege zastupnike, cijenje ministre, 
goste i građane Kantona Sarajevo. Znači ovdje dnevni red koji je predložen i kojeg sam 
obrazložio na prošloj sjednici i njegovu sljedivost obrazlažem sljedećim razlozima. Rebalans 
budžeta je jedna od obaveznih stvari koje treba donijeti Vlada odnosno Skupština  u 
zakonodavnoj proceduri kako je to predviđeno zakonom kada se steknu uvjeti kada dođe do 
debalansa. Znači Vlada je razmatrala sve uvjete koje smo imali kao i prospekcije koje smo 
dobili 27.10 od Federalne Vlade o promjenama. Odnosno znači analiza od Makroekonomske 
analize i zahtjeva za promjenu indikrektnih poreza. Zn ači 27.10 smo dobili. Vlada je u 
proceduri odradila 11.11. utvrdila rebalans  budžeta i uputili ga prema Skupštini. Dalje smo 
dobili odluku o zaduženju raspodjela, znači dodatnih sredstava po IV Stand by aranžmanu u 
iznosu od 40 miliona za sve kantone. Dopis koji smo dobili od strane Federalne Vlade sa 
temporalnim rokom današnjim danom. Znači do današnjeg dana taj dopis smo dobili od 
Fedralne Vlade 10.12. mi smo u proceduri, Vlada je odradila to i uputila to prema Skupštini 
da se moramo izjasniti do današnjeg dana i objaviti to u Službenim novinama. Ako to ne 
učinimo. A mi to ne možemo uraditi bez Skupštine, da ta sredstva koja su preraspoređena 
kantonu prema ključu i formuli po kojoj se raspoređuju indirektni porezi, to je 11,7 miliona da 
će se dodijeliti onim kantonima koji su ostvarili to pravo već. I mi smo zatražili da ova tačka 
je sljedljiva iz ove tačke, obzirom da smo po prvi put u našem budžetu izbacili, vi znate, ovi 
stariji poslanici da smo imali uvijek 35 miliona svake godine smo prenosili vanjsko zaduženje 
dug od MMF-a i naravno Vlada je prihvatila da se izbaci jer ste vi to insistirali na skupštii. Da 
se izbaci to pitanje a tražili smo i danas mislim da je opravdano da dijelimo dug koji FBIH 
uzima da i kantoni dijele isto to zaduženje jer ga mi vraćamo. Čak i dva puta ga vraćamo u 
tom dijelu. I zato rebalans mora biti i treba biti u kojem će stajati i dio vanjskog duga. Jer mi 
sav kredit koji smo planirali kreditnim zaduženjem za radi zatvaranja deficita je domaći 
kredit, komercijalni kredit. Ove druge tačke,  koje su, one su sljedljive, znači tačka za budžet 
Kantona, za finansijski plan ZZO, za Službu za zapošljavnje jer je Zakon rekao ukoliko se ne 
donese budžet do 31.12. opet je zakonito, ali se daje krajnji rok do 31.03. mogu se odnijeti 
odluke o privremenom finansiranju. Znači sve tri tačke koje su i za budžet Kantona i za 
službu za zapošljavanje i ZZO. I tačka koja govori o reprogramu isto je vezana odlukom 
Vlade FBiH gdje je postignut sporazum sa svim međunarodnim finansijskim organizacijama 
da se dio kreditnih obaveza koje ima FBIH, i država BIH jer je ona jedini potpisnik 
sporazuma sa tim asocijacijama i krediti koji su spuštani na niže nivoe vlasti, mogu se 
reprogramirati za četiri godine pod istim uvjetima. Znači i to Skupština mora donijeti odluku 
kako bi se reprogram tih obaveza vi ste dobili u materijalu ukupno cca 20 miliona tih obaveza 
koje se trebaju reprogramirati da ne opterećuju budžete naredne četiri godine jer su to oni 
donijeli za rad situacije koje smo imali, prirodne nesreće i katastrofe. U tom smislu sve i jedna 
odluka imaju svoju sljedljivost i vezu. Ako mi ne usvojimo znači rebalans u kome stoji 
zaduženje, ako ne usvojimo odluku o zaduženju, neće biti tog zaduženja, ako ne usvojim 
odluku o reprogramu ostat će obaveze svi su kantoni i FBIH svi su prihvatili to, i mi treba da 
to prihvatimo i ove odluke o privremenom finansiranju da ne ponavljam ovdje šta znači za 
sve budžetske korisnike. I to je zakonski rok ako nije do 31. znači Vlada je prije 45 dana 
zadnje odluke usvojila i proslijedila u skupštinsku proceduru. Ja zaista nisam imao ni načina 
ni mogućnosti ja sam predajom zatražio da se ove tačke, da se Skupština održi u kom sazivu i 
kom sastavu i kada ja nisam mogao o tome odlučivati. A zbog ovih rokova koji jesu ovdje 
postavljeni, isteka godine, mislim da danas treba da razmatramo ove tačke kako  jesu one 
postavljene. Hoće li se usvojiti ili neće, ali to je obaveza Vlade. Ja mislim da je Vlada ispunila 
svoj zadatak koji je imala pred sobom. Zahvaljujem. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru Kozadri. Da li se još neko dalje javlja? 
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Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne kao i građane koji prate 
današnje zasjedanje putem malih ekrana. Ovdje imamo dvije stvari. Skupština Kantona 
Sarajevo se na prošloj sjednici opredijelila i zaključkom odredila da ćemo održati hitnu 
sjednicu. Danas držimo tu hitnu sjendicu i moramo riješiti prethodno pitanje u skladu sa 
Poslovnikom karaktera tačaka dnevnog reda koje imaju zakonsku normu, a to je Zakon o 
budžetu i Zakon o izvršenju budžeta. Prema tome Skupština se mora prije toga izjasniti da li 
prihvata da raspravlja ova dva zakona po hitnoj proceudri jer izbjegavamo redovnu proceduru 
nacrta, javne rasprave, prijedloga. A to je obavezno. I jedini način je izjašnjenje Skupštine da 
li prihvata hitnu proceduru i razloge koje Vlada navela. Što se tiče Kluba DF mi smatramo da 
ovo što je Vlada predložila kada je u pitanju kredit, prihvatanje kreditnom zaduženja od 
MMF-a treba da ide na sjednicu Skupštine Kantona iz vrlo jasnog pragmatičnog razloga 
racionalnog. Skupština Kantona Sarajevo i Kanton Sarajevo će vraćati kreditne obaveze 
prema MMF-u prihvatili ili ne prihvatili da učestvujemo i u raspodjeli tog kolača koji je 
dobijen od MMF-a jer su se država i FBIh već zadužile. I nema ni jedan razlog da mi ne 
uzmemo ovaj dio sredstava kada ćemo već učestvovati u njihovom vraćanju. Kada je u 
pitanju reprogram kreditnih obaveza također smatramo da trebamo iskoristiti tu mogućnost i 
odluku FBIH da reprogramimo obaveze u naredne tri četiri godine i da olakšamo sami sebi i 
poslovanje budžeta Kantona Sarajevo u narednim godinama. Odluke o privremenom 
finansiranju također nisu sporne i izjašnjenje Kluba DF-a kada je u pitanju hitna procedura o 
prijedlogu izmjena i dopuna budžeta je sljedeća: ni jedan razlog koji je naveo v.f. premijera ne 
stoji. Zakon o budžetima u FBIH Zakon o izvršavanju budžeta u Kanton Sarajevo vrlo jasno i 
precizno nalaže kada se mora rebalansirati budžet. Sve ovo što je premijer naveo nije se desilo 
prije 15 dana i 20 dana, nego tokom čitave godine, i vrijeme za rebalans budžeta je trbalo biti 
u junu, julu ili augustu a ne 26.12. i Klub DF-a neće podržati hitnu proceduru usvajanja 
prijedloga, odnosno rasprave o prijedlogu izmjena i dopuna Budžeta. A kakva će odluka 
Skupštine biti ne znam. Akoo dođe na dnevni red onda ćemo raspravljati o suštini predloženih 
zakonskiih rješenja.  
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Pindži. Ima li neko dalje da se javlja. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
zahvaljujem predsjedavajući. Nije tačno gospodine Pindžo da razlozi za pokretanja Izmjena i 
dopuna Budžeta nastaju onda kada se steknu uvjeti da. Pošto budžet Kantona i prihodi koji se 
ubiru na kantonu, znači imamo zbog novih zastupnika ovdj ekoji jesu i koji donose se odluke 
o njihovom iznosu i raspodjeli ne utvrđuje Kanton. To utvrđuje prije svega Uprava za 
indirektno oporezivanje. Spušta se na Federaciju, onda FBIH sklado Zakonu o pripadnosti 
prihoda utvrđuje odnose za niže nivoe vlasti, za jedinice lokalne samouprave i kantone. Znači 
mi instrukcije koje smo dobili, ja sam ih iščitao maloprije kada smo dobili prve revidovane po 
kalendaru za izradu budžeta, dobili smo 3.07.2014. sa 314 miliona indirektnih poreza koiji 
pripadaju kantonu. 22.10. dobili smo sa 329 miliona kako je u našem budžetu. Znači 22. 
Vlada FBIH donijela odluku a 27. mi je dobili ovdje.i mi smo na osnovu te odluke, mi se 
nismo naravno slagali da su to prihodi koji će pripasti nama, što moram ja sam to želio u mom 
uvodnom izlaganju da kažem da nije ni 329 miliona prihod koji smo dobili. Sa današnjim 
danom je ostvareno 335 miliona kantonu. Upravo one promjene koje su se desile ljetos i mi 
znamo da smo imali 15 miliona manje prihoda u maju i junu. I znamo svi šta se desilo u 
Upravi za indirektno oporezivanje i da je došlo onda do postepenog rasta tih prihoda i sama 
Federacija, znači viši nivo koji odlučuje o preraspodjeli tih prihoda i 22.10. je dala ponovo 
niži nivo na 329 kako smo mi planirali u našem budžetu. On je danas 335 onako kako smo ga 
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mi planirali po rebalansu. Imamo još tri dana, znači doći će do prebačaja. O tim prihodima mi 
ne odlučujemo i ta promjena, najveća promjena koja se dešava u debalansu prihodovne strane 
je ta. Ostali prihodi ako budem imao priliku da se izjašnjavamo ovdje i da iznosim uvodno 
izlaganje o ostalim prihodima da se i ti prihodi kreću u iznosima kako je Vlada planirala i u 
budžetu i po osnovu priliva koje mi imamo i po rebalansu. Znači sa egzaktnim pokazateljima 
sa jutrošnjim danom. Zakon o budžetima kaže, budžet se može donositi po kalendaru, onako 
kako ste vi rekli u dvostepenom koraku, nacrt. Vlada Kantona je obavila sve radnje i mjere 
pripremene koje su trebale instrukcije, jedne druge, usvojila DOB i sa svim budžetim 
korisnicima dobila zahtjeve za izvršavanje rebalansa kao i nacrta. I nacrt smo isto usvojili ali 
smo smatrali da ga ne trebamo stavljati i da ga ova Vlada ne treba donositi. Ali smo sve 
pripreme uradili da nova Vlada treba utvrditi fiskalne politike i sve ukupne politike razvoja 
Kantona i da ona radi taj Nacrt budžeta, ali smo ga uradili kao dokument sa svim 
parametrima. Hitna procedura jedan je od načina i u jednom koraku bez nacrta. Mi smo znači 
na vrijeme predali u odnosu na ovo što je 11.11. Vlada je usvojila Nacrt i rebalans budžeta i 
izmjene i dopune Zakona o izvršavanju budžeta i proslijedila ga u skupštinsku proceduru. 
Zaista ne vidim razloga da ne postoji razlog da ga danas razmatramo. A s druge strane dio 
srestava, ako ne usvojimo budžet, a usvojimo odluke, rebalanas budžeta, Zakon o izbršenju 
mora decidno kaže kako i na koji način se izvršavaju sredstva. Kako ćemo izvršiti 11 miliona 
ako nema, po Zakonu o izvršavnaju budžeta ako nema u budžetu. Kažite kako? Član 25 
Zakona o izvršavanju budžeta decidno kaže i zaduženje koliko je i koje zaduženje. Mi zaista 
nemamo ino duga i nemamo osnova za to. Znači bez Zakona o izvršavanju budžeta i bez 
budžeta ne možemo izvršavati to. Niti obaveze koje ćemo reprogramirati ako usvojite da 
reprogramiramo kao i svi drugi kantoni što su donijeli. I svi drugi kantoni i svi niovi vlasti po 
istoj proceduri su usvojili rebalanse. Usvojili rebalanse ili ih nisu usvojili. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ne nisam mislio na to, naravno da je replika, nego kako da nazovem kolegu Kozadru, 
ministar finansija, premijer ili ministar obrazovanja ili ne znam to sam mislio. Šalim se. 
Premijer Kozadra je upravo potvrdio ono o čemu sam ja govorio. Ni jedan jedini razlog nema 
za hitnost rasprave i donošenja prijedloga izmjena i dopuna budžeta. Budžet od 790 miliona i 
neuravnoteženost u prihodu od indirektnih poreza sa 329 na 335 miliona, to je 6 miliona. I ne 
znamo, to je naravno projekcija i ne znamo kako će se to završiti jer je to plan. I ne možemo 
ni znati hoće li biti pet, šest ali to sigurno po Zakonu o izvršenju budžeta nije razlog. Razlozi 
rebalansiranja budžeta stoje u činjenici kada prihodovna strana i rashodovna ne mogu da 
postignu ravnotežu, odnosno kada se troši više nego što je odobreno budžetom. A ovdje je taj 
slučaj. A ja ne želim sada goovriti o tome, ako ova Skupština odluči da će raspravaljati po 
hitnoj proceduri, što je poslovnička obaveza, onda ću govoriti o razlozima zašto je baš danas 
na dnevnom redu ova tačka. I ja molim da se vratimo da radimo u skladu sa Poslovnikom da 
se skipština izjasni hoće li raspravljati po hitnoj proceduri i da utvrdimo dnevni red da radimo 
dalje. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra replika: 
nemam zaista namjeru da repliciram. Gospodine Pindžo znači ja nisam želio kroz ovu 
rasrpavu govoriti o svim debalansima kojis u se desili i naviše i na niže. Kako sa aspekta 
prihoda i rashoda i ostalim prihodima koji se nisu ostvarili koji će se ostvariti preko, ja sam 
maloprije rekao da sa današnjim danom iz trezora imam stvari koje jesu. Sa današnjim danom 
imamo još četiri pražnjenja do kraja godine. I evidentno ono znači ni država ni onaj koji u 
mjesec dana je evo fulio indirektne poreze. Evo samo za 6 miliona do današnjeg dana. A to je 
nama input. Znači mi smo na osnovu analiza koje smo i mi pravili stavili 335 i ostvarilo se. 
Federacija je rekla 329 kako smo mi stavili u budžetu. A o drugim ću prihodima govoriti ako 
budemo raspravljali ovdje tako i o rashodima i prekoračenjima i ono što moram da kažem, 
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ovaj rebalans ko ga je pogledao, a meni je žao, naravno da je kratko vrijeme bilo za 
dostavljanje da niste mogli to sve vidjeti. Posebno novi poslanici koji nisu u tehnologiju 
izrade i naravno i čitanja samog materijala ovdi sposobni u datom trenutku. Izvinjavam se, 
možda i jesu neki. Ali obiman je materijal da bi sve pročitali da bi, što ću ja u uvodnom 
izlaganju ovdje reći. Ovaj Rebalans budžeta po prvi put na godišnjem nivou u zadnjih pet 
godina nudi i donešena je odluka o privremenoj obustavi izvršavanja budžeta 11.11. i 
upućeno budžetskim korisnicima. Nudi suficitaran budžet za tekući period. Što znači budu li 
budžetski korisnici, a dat im ne nalog, odluka o obustava izvršavanja budžeta je imeperativna 
isto kao i budžet, dokle se  mogu ponašati. To znači da idemo na smanjenje akumuliranog 
deficita do ove godine. Ono što jesam rekao i na početku godine a to će se vidjeti i kroz 
izvještaj o izvršavanju budžeta. Zahvaljujem. Postoji razlog kako ćemo donijeti Zakon, 
izmjene i dopune Zakona o izvršavanju budžeta, kkao ćemo izvršavati ili ne izvršavati 
obaveze do 31.12. ili do 31.01. znači aproprijacije je termin ovlaštenje zakonodavne vlasti 
izvršnoj vlasti da može izvršavati obaveze iz prethodne godine koje su se stvorile do 31.12 
mogu izvršavati do 31.01. znači evo računi za struju neće doći reicmo do 15. sa 31.12. znači 
sva plaćanja, sve obaveze koje su nastale po bilo kom osnovu da li iz tekućih izdataka, 
kapitalnih izdataka, tekućih transfera, imaju se izvršavati do 31.01.2014. I ako nema toga 
kako ćemo izvršiti. Evo kažite mi jedan jedini razlog kako ćemo po starom budžetu i po 
zakonu znači nerevidiranom izvršiti obaveze i vanjskog duga i obaveze oviih 11 miliona, ako 
ih dobijemo. Kako ćemo ih izvršiti? Zahvaljujen. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru Kozadri. Prije nego što pređemo na izjašnjavanje o dnevnom redu ja ću 
pročitai zaključak Vlade koji je ona  dostavila 11.11. 2014. te kaže: 
„1. Utvrđuje se prijedlog zakona o izmjenama zakona o izvršavanju budžeta Kantona 
Sarajevo za 2014.godinu  

2. Predlaže se Skupština Kantona Sarajevo da u skladu sa Poslovnikom Skupština 
Kantona Sarajevo donese Zakon o izmjenama zakona o izvršavanju budžeta Kantona 
Sarajevo za 2014.godinu.  

 
Vlada je u nekoj svojoj redovnoj proceduri dostavila ove dokumente. Vlada nije kriva zašto se 
Skupština nije konstituirala i zašto nije izabrala rukovodstvo i sazvala redovnu sjednicu na 
kojoj bi u redovoj proceduri razmatrala ove dokumente. Iz tog razloga i razloga ostalih tačaka 
smo na prošlom nastavku konstituirajuće sjednice pribjegli tome i donijeli zaključak da se 
danas održi hitna sjednica Skupštine. Dakle ja ne bježim od toga da stavim na glasanje u 
skladu sa Poslovnikom o hitnosti razmatranja, mada Zakon nije dostavljen po hitnoj 
proceduri. Sjednica ima karakter hitnosti. Zakon nije dostavljen kao Zakon da se razmatra po 
skraćenom postupku itd. On je dostavljen u redovnoj proceduri. Ali i ne izglasavanje ovog 
zakona po hitnom postupku neće ostaviti mogućnosti da se ovaj rebalans razmatra u toku ove 
kalendarske godine kada bi mogao da se razmatra rebalans. Zato je odgovornost na 
zasutpnicima kada podignete ruku bit će u smislu donešenja ili ne donošenja rebalansa 
budžeta. Ja ću u skladu sa Poslovnikom iako mi to nije podsjetnikom ovdje pripremljeno, 
pozvati zastupnike da se izjasne. Zastupnik Konaković izvoli. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
Izvinjavam se što moram, nema ove elektronike i za mene su neke stvari bitne, prije nego što 
se izjasnimo o samom dnevnom redu. Prvo apelujem na kolege posebno na kolege iz saziva 
prošlog da ne napravimo samo ono što smo jednom ovdje napravili, neusvajanjem dnevnog 
reda. Dakle jednom smo ovdje napravili cirkus neusvajanjem dnevnog reda zbog nekih 
političkih tenzija, dat ću jedno malo obrazloženje. Slažem se s kolegom Pindžom da moramo 
voditi računa o tome kada dobijamo zakone bez obzira kojom procedurom, na koji način 
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dolaze, da bi se trebali izjasniti o karakteru hitnosti usvajanja, tj naše obaveze. Malo da 
popravimo to što nismo uradili. Apelujem da zaista ne zaustavimo proces na tom prvom 
koraku. Nema nikakve potrebe. I oni koji su protiv rebalansa i oni koji u rebalansu imaju šta 
pokazati kako Vlada nije dobro radila i oni koji će pokazati sve anomalije i nepravilnsti i neće 
glasati za rebalans ne bi trebali glasati protiv toga da rebalans bude dio dnevnog reda. Mislim 
da bi to bio zaista bio paradoks. Drugu stvar za mene bitniju u ovom trenutku, tražim od 
premijera da nam pojasni. Pošto ja imam informacije, nemam istia dovoljno vjerovatno 
informacija, da je danas ta Odluka o zaduživanju u nekom kratkom vremenskom periodu baš 
u nekom cajtnou da se ona objav i u Službenim novinama. Da li je ovaj redoslijed dnevnog 
reda odgovarajući, s obzirom da gore neki čekaju da se ukoliko ti procesi budu završeni, 
odmah nosi na objavu u službene novine da danas ne izgubimo to pravo, i zbog njega smo 
čini mi se i odredili karakter hitnosti ove sjednice, da ne propustimo 11,5 miliona koje ćemo 
vraćati a nećemo ih raspolagati. Dakle to je bila čini mi se suština i najjači argument za 
održavanje ove hitne sjednice. I mislim da bi to vjerovatno trebala biti prva tačka dnenvog 
reda. A malo govorite previše o tom ekonomsko finansijskom terminologijom, posebno 
vjerovatno novim kolegama koji još nisu u toj terminologiji potpuno, nije im sve potpuno 
jasno, dakle da nam samo još jednom malo plastičnije u tri rečenice pojasnite te veze. Ukoliko 
ne prođe rebalans nema ni odluke o zaduženju. Šta ako je ona prva tačka pa izglasamo ako 
padne rebalans? Ili je ona vezana za Zakon o izvršenju budžeta ili je vezana za oba 
dokumenta i Zakon o izvršenju i izmjene i dopune budžeta Kantona. U tri četiri rečenice, 
nemojte da nam taj uvod traje pedugo. I onda da li je ovo v.d. premijeru i kolega zastupniče 
Kozadra, to su vaše dvije funkcije, ja znam, da li je taj redoslijed adekvatan i hoćemo li onda , 
pošto usvajamo dnevni red na samoj sjednici, staviti kao prvu tačku ovu Odluku o 
zaduživanju da bi se stekle pretpostavke da nam ne propadne zato što ćemo danas u šest 
donijeti tu odluku i nećete je moći u petak objaviti u Službenim novinama. To nam recite i 
nek onda predsjedavajući ili vi poreda tačke, a ja zaista molim kolege da usvojimo dnevni red. 
I slažem se i sa kolegom Pindžom, ja ću glasati naravo i hitnosti a to što glasamo da je hitan 
ne znači da smo ga usvojili. Dakel, oborite ga, nemojte kritikujte ga, nemojte glasati za njega. 
Imate priliku da pred kamerama kritukujete sve ono što ne valja, nemojte samo, jednom smo, 
ponavljam, napravili takvu grešku, hvala. 
 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Konakoviću. Prije premijera javio se zastupnik Marić, pa zastupnik Slaviša 
Šućur. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Poštovani predsjedavajući, kolege poslanici, poštovani gledatelji, prije svega, želio bih, prije 
nego što se obratim, da svim katolicima čestitam blagdan i u ime zastupnika SBB-a i u svoje 
lično ime i da nam prije svega poželim uspješan rad. Ja jesam ovdje novi, međutim 
pokušavam da se snađem i vidim da ovdje ima jako puno isprazne retorike, stereotipa i fraza. 
I ne mogu da se načudim zašto na ovaj način razgovaramo, mislim da postoje ljudi koji nas 
gledaju, koji razumiju sve ovo i mi goovrimo kao da ovdje nema nikakvog početka i nema 
nikakvog kraja. Kada govorimo o ovim stvarima, uvijek moramo imati na umu da ne 
zapadamo mi u ovakvku situaciju sami od sebe. Nas ovdje neko dovodi. Da li određena vlast, 
politička ideja možda pojedinci koji rukovode ili postupaju po određenim uputama. Mene 
interesira zašto smo mi zapali u ovakvu situaciju? 
 
Predsjedavajući: 
Molim vas da se držite dnevnog reda zastupniče Marić. 
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Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Elementarna je pristojnost da nam se pojasni ako vršitelj dužnosti premijera gospodin 
Kozadra kaže da je 11.11. urađen nacrt, vi gospodine predsjedavajući nama kažete kako nije 
kriva Vlada zbog toga što nije sazvana redovna sjednica, ja samo tražim i držim se dnevnog 
reda, ali želim neko pojašnjenje, zašto vi ne kažete ko je odgovoran za nesazivanje te 
sjednice, nego samo skinete odgovornost sa Vlade. Šta to zapravo znači? Druga stvar, 
gospodin Kozadra u jednom trenutku kaže, svi su usvojili reprogram, evo ja ne razumijem tu 
terminologiju, dozvoljavam, programa, trebali bi je i mi usvojiti. Je li to jedini argument? Ako 
su svi usvojli nešto d ai mi moramo. Ako ima neki drugi argument neka nam pojasni, neka 
nas uputi. Znate, postavlja se elementarno pitanje ovdje jer ste me inspirirali i sjetit ču se 
jedne pitalice Kome ovo odgovara, ovaj način? Elementarna je pristojnost da se preuzme 
odgovornost za ne činjenje. Nemojte molim vas da nas ovdje bombardujete koje kakvim 
frazama. Što se tiče dnevnog reda, najvjerovatnije namjera onog predlagača je da nas 
ucjenjuje tačkom pet. Prijedlog odluke o privremenom finansiranju potreba Kantona Sarajevo. 
Jel hoćete da kažete i da svalite na nas odgovornost da kažete kako mi tobože ne želimo da 
usovjimo takvu odluku? Je li to stara praksa? Mi slušamo te priče konstantno. Ja sam bio u 
prilici kao novinar da to slušam. To politikantsko žongliranje može nekome se dopasti, 
nekome ne. Može se dopasti nekome ko ga ne razumije. Ali molim vas vratite se suštini 
stvari. I elementarna je pristojnost, još jednom kažem, da nam pojasnite ko nas je doveo u ovu 
situaciju da raspravljamo o hitnosti sjednica o koje kakvim stvarima i sada vi ćete staviti na 
glasanje ovaj dnevni red ucjenjujući nas tačkom pet. To je ucjenjivački. Još samo za kraj 
molim vas, još želim da nam svima bude uspješan rad i molim vas, ja dakle apeliram, tvorac, 
to zna gospodin Kozadra liberalne ekonomije je imao jednu izreku, i rekao je da smo mi svi u 
perspektivni mrtvi. Ali dajte u međuvremenu, to nije razlog da nešto u međuvremenu ne 
uradimo za građane. Pokažite to. Ako želite da budete lideri pokažite nam sposobnost da to 
budete. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Mariću. Molim vas da nam ne trošite vrijeme poslovicama itd. Dakle kada 
smo utvđivali karakter hitnosti ove sjednice, a to je bilo prošli put, bio je prostor i bilo je 
diskusija od sjeća se zastupnika Solakovića u smislu odgovornosti zašto nije prije, zašto itd. 
Sada govorimo o dnevnom redu hitne sjednice koja je započela. Dakle o dnevnom redu i 
molim vas da se držite dnevnog reda. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić replika: 
Gospodine Ademoviću, gidne predsjedavajući, gospodine vršitelju dužnosti predsjedavajućeg, 
molim vas da ne kvalificirate moj nastup kao trošenje vremena poslovicama. Iz poslovica vi 
možete nešto naučiti a šta možete naučiti iz retorike koja je isprazna? Šta vi iz toga možete 
naučiti. Zašto ne kažete drugim zastupnicima molim vas, zašto im ne skrene pažnju da nam 
ovdje fraze koje kakve ne prosipaju da nas ne bombardiraju njima i stereotipima itd. Molim 
vas nisam očekivao prilikom svog prvog nastupa da vi meni držite lekciju kako ja trošim 
vrijeme poslovicama. Iz njih se može nešto naučiti. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala i vama, ja koristim Poslovnik, njim se služim, po njemu postupam i jednakopravno 
nastupam prema svim zastupnicama i zastupnicima u to ćete se uvjeriti. Nemojte se za to 
brinuti. I dalje sam na fonu toga da izostavite danas poslovice jer imamo vrlo kratko vremena, 
vrlo ozbiljan je posao pred nama. Hvala vam. 
Poslanik/zastupnik Elvedin Konaković replika: 
Replika gdinu Mariću. Valjda smo tek počeli pa nemamo još prave tenzije i nervozu. Ja 
nekako miran sam a dužan sam kolegi svom starijem, kojeg cijenim, pojasniti nekoliko stvari 
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iz poslovnika. Predsjedavajući vodi sjednicu. Svaki od zastupnika koji se udalji od teme, 
može mu odmah oduzeti riječ. Tema ove prve tačke  usvajanja dnevnog reda je dnevni red i 
replicirat ću vam u prvom dijelu u kojem kažete da ima nekih tajnih skrivenih namjera da 
neko nekoga ucjenjuje tačkom pet, tiče se dnevnog reda. Nikada do sada nije pala odluka o 
privremenom finansiranju, čini mi se ni jednog organa i ni jedne opštine ni Kantona, jer 
odluka o privremenom finansiranju znači da se nastavlja život u Kanton Sarajevo ili lokalnoj 
zajednici na način da ljudi dobiju svoje plate. Odluka o ne usvajanju, odnosno ne usvajanje 
odluke o privremenom finansiranju znači da život u kantonu stane i do sada nije bilo hrabrih 
na način na koji ste vi govorili da zaustave živote ili u kantonu ili u lokalnim zajednicama. 
Eto ja bih volio da vidim neke hrabre. Možda ste vi prvi koji ćete probiti led i biti hrabri da 
zaparalizuje život u kantonu jer nam neko baca udicu da glasate za tačku pet. Tačka pet je 
neminovnost u funkcionisanju. Drugi način je bolji. Da se usvoji budžet. Dakle on je bolji 
praktičniji, ljepši da usovjimo budžet sa više ruku. Eto ja bih volio vidjeti vas da vi zaustavit 
ei kažete neću ni dnevni red, neću ni rebalans i niko neće imati platu. Dakle, ja jedva čekam 
da Ademović više ne vodi ove sjednice, lakše je oteti dvije tri minute kada ih ne vodi, jer kada 
ih on vodi nema ni minuta ni udaljavanja od sjednica ni tačaka. Ja isto jedva čekam da ga 
sklone i nećete dugo imati priliku s njjima vjerovatno s njim komunicirati na ovoj funkciji, a 
on je i molim šefa Kluba SBB kolegu svog da podijeli Poslovnik svojim kolegama i da malo 
bolje pripreme nastup na sjednicama na kojima će dolaziti. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala vam. Naravno ova vaša diskusija izazvat će niz replika što meni nije bila namjera. 
Molio bih vas da se suzdržite. Evo dat ću ja repliku i zastupniku Solakoviću, i zastupniku 
Mariću ali bih molio da ne dižete tenzije da ne gubimo kako sam rekao dragocjeno vrijeme.  
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković replika: 
Hvala lijepo. Gospodin Marić, moj kolega iz SBB.a se javio s razlogom. Nije ništa prekršio 
Poslovnik. A razlog što se javio je četiri godine uzastopno uza zid nas prislanjate, minutu do 
12 da bi se usvajale ovakve tačke. To konstantno vi radite, konstantno. Gospodin Kemal 
Ademović, predsjedavajući, njemu se zahvaljujem što je prihvatio tu sada trenutno dužnost, je 
upravo i spomenuo da odgovornost je na onima koji ne budu ovo usvojio, podržao. Prema 
tome, sada građani nas gledaju i ja Adnan Solaković sa svojim kolegama smo krivi upravo 
radi ovoga što će se desiti ako ne prođe. Ovaj put ste stvarno pretjerali što se tiče toga, 
konstantno se to provodi. Pet do 12 minut do 12 vi nas ovdje malte ne ultimativno ucjenjujete. 
Prošle godine smo spasili budžet, sjećate se, mi smo radili da bi 12 000 uposlenika primilo 
platu i svoje obaveze. Ovaj put nećemo vjerujte mi. Hvala vam. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić replika: 
Gospodine Konakoviću, vi te pridike možete držati nekome drugom. Ja razumijem vašu 
potrebu da glunite u ovom parlamentu. Međutim ja vam moram iskreno reći niste baš 
uvjerljivi u tome, ne ostavljate ni umjetnički dojam. Mene nikada nisu fascinirale takve stvari. 
 
Predsjedavajući: 
Zastupniče Mariću, još jednom vas upozoravam i zaista ću biti prinuđen da vam oduzem riječ 
ako tako nastavite oko tog umjetničkog dojma itd. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Pazite jednu stvar, je li mogu da govorim ili ne? 
 
Predsjedavajući: 
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Vi možete da govorite, ali u skladu sa Poslovnikom, to nije moram vas upozoriti nije 
umjetnički dojam nije u skladu sa Poslovnikom.  
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Da li mogu da govorim sve što mislim?  
 
Predsjedavajući: 
Ne možete. Morate pročitati Poslovnik i morate se držati tačaka a vi govorite šta mislite ali 
morate govoriti ono što je na dnevnom redu sjednice.  
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Gospodine predsjedavajući zašto niste upozorili vašeg poslanika, zastupnika, kada je rekao da 
treba zadužiti gdina Solakovića koji je naš predsjedavajući, predsjednik kluba da meni 
podijeli Poslovnik o radu. To rade tehničke službe. To je jako ponižavajuće. Zašto tada niste 
reagirali? Jeste li vi predsjedavajući? Pazite ne možete vi nas natjerati da vas više poštujemo 
nego što vi sami sebe poštujete. I rečenica gdina Konakovića voliobih da vas vidim, potvrđuje 
moj istup. Volio bih da vas vidim. To je vrlo ucjenjivački a vi niste reagirali na to. To je 
prijeteči to je ucjenjivački. Znate vi dobro šta je govorim. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Ja ne znam šta vi govorite, zaista me iznenađujete, zaista. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
To je vaš problem. 
 
Predsjedavajući: 
To jeste moj problem. Možda je problem drugi i vidim reakcije u Sali i zaista vas ne 
razumijem. Već dugo vremena čeka zastupnik Slaviša Šućur koji se javio prije premijera pa 
onda premijer. 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Pozdravljam sve prisutne. Na žaost moram konstatovati da nas čekaju jako teške četiri godine 
ako nastavimo ovako da radimo. Mi se danas zaista nalazimo u apsurdnoj situaciji sjedimo u 
Skupštini u kojoj nema ni pozicije ni opozicije definisane. Dakle mi smo ljudi izabrani da 
zastupamo interese građana Kantona Sarajevo. Za sada tako stvari stoje. Pred sobom imamo 
prijedloge zakona koje je donijela Vlada u ostavci. I moramo po meni, to je inače moj stav i 
Klub poslanika SDP-a će se ponašati takom uvijek prvo i prije svega imati interese građana, 
to podrazumijeva da neke stvari treba podržati a neke stvari, mi smo se izjasnili mi ćemo biti 
opozicija naravno. Kada bude razloga i te kako ćemo biti protiv. Ovo što se nama dešava je 
posljedica neuređenog stanja u FBIH koja traje, ja sam poslanik/zastupnik od 96 uz jednu 
kraću pauzu i hiljadu puta sam upozoravao da imamo zaista nemoguće situacije. Svaki put u 
izbornoj godini imamo istu dramu vezano za budžete. Ili trebamo pomjeriti budžetsku godinu 
na april ili izbore pomjeriti na april da bi izbjegli ovakve situacije. Druga stvar koju bi trebali 
uraditi i to je bilo prijedloga, mislim da inicijativa može ići odavde, odluka  o privremenom 
finansiranju ne treba da postoji. Privremeno finansiranje treba da nastupa po atuomatizmu ako 
budžet nije usvojen do 31. i to smo mi predlagali, to je palo u federalnom parlamentu na 
žalost, za malo. Ali msilim da je to nešto što bi mi trebali uraditi da bi izbjeglo ovakve 
situacije jer ono što se nikako ne smije desiti to je da prestane život zbog toga što neke 
političke stranke opcije nisu. Vratit ću se ja na dnevni red. Mislim da bi smo trebali da 
razmišljamo kako da trajno rješavamo ovaj problem. Po našem mišljenju, postoji razlog za 
hitnost. Ako neko kaže da nema hitnosti, čak vezano za rebalans budžeta, to znači da nećemo 
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o njemu uopšte raspravljati u ovoj godini, a onda dalje i nema mnogo smisla da se o njemu 
raspravlja. Dakle, ili ćemo uopšte raspravljati ili n ećemo. Ono što ste vi predsjedniče ste 
malo, predsjedavajući ste malo unijeli zabunu i nisam tako razumio premijera Kozadru kao 
predlagača zakona, vi ste rekli da Zakon nije upućen u hitnoj proceduri. A predlagač je rekao 
da s emože usvojiti na dva načanina. Ili u redovnoj kada ide nacrt pa prijedlog ili u hitnoj 
kada se odmah raspravlja o prijedllogu. Dakle samo da ne bi bilo zabune. Vi ste rekli da nije 
došao. Ili jeste ili nije. Što se tiče samog teksta zaista je bilo kratko vrijeme, obilna materija i 
ja bih zamolio gdina Kozadru da on nama dtaljnije kada bude obrazlagao Zakon o rebalansu 
istakne ono što su bitne izmjene. Pogotovo me zanima da li je bilo izmjena u rashodovnoj 
strani. Ova prihodovna je manje više obrazložena d abi smo mi donijeli svoj stav kako ćemo 
se o tome izjasniti. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Šućuru. Nisam ja unio zabunu. Vlada nije dostavila materijal u nacrtu. Nego 
je dostavila prijedlog. Utvrđeni prijedlog zakona i dostavila ga u proceduru. Nije dostavila u 
nacrtu kako to zahtijeva Poslovnik i Zakon itd. 
Dakle zastupnik Izudin Bajrović: 
 
Poslanik/zastupnik Izudin Bajrović: 
Hvala uvaženi predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Vrlo mala replika gdinu 
Konakoviću. Prije toga da kažem četiri godine rada je pred nama imat će se vremena sve reči. 
Ne može u jednu sjednicu stati sve ono što mi želimo da kažemo. Samo hoću da kažem, 
repliciram gdinu Konakoviću, SBB sigurno neće biti hrabrar na taj način, iako ja ne mislim da 
je hrabrost ona riječ koju treba da se upotrijebi da zakoči ili zaustavi život u Kanton Sarajevo. 
SBB ni do sada nije bio takav i neće nikada ni biti. Ono što mi želimo jeste da radimo u korist 
građana a ne da dovedemo građane u situaciju da oni ispaštaju zbog našeg nerada, zbog naših 
neorganizovanja itd. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Bajroviću. Dakle obzirom da nema više prijavljenih za diskusiju 
zaključujem ovu raspravu i pozivam premijera da se na kraju obrati prije nego što dam na 
glasanje. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
Mislim da sam bio dovoljno jasan u obrazlaganju redoslijeda i procedura. Da je ovaj 
redoslijed tačaka poredan da nije ucjenjivački. Prije svega da sam stavio odluku o zaduženju 
ili reprogramu kojeg nema u budžetu onda bi ste mogli govoriti o tome da želimo da 
donesemo odluku koja bi trebala da bude sastavni dio budžeta i sastavni dio zakona o 
izvršavanju budžeta. Naveo sam vam i temporalno sve datume kada smo dobili šta od Vlade 
FBIH i kada smo mi uradili. Cijeneći situaciju u kojoj jesmo, i danas danile nemamo. Znači 
30.10 su donesene ove tačke na Vladi. Ove ostale tačke koje se tiču reprograma. Reprogram 
ako sam maloprije obrazložio prolongiranje obaveza pa sam rekao na četiri godine pod istim 
uvjetima. To sam smatrao da ću u uvodnom dijelu tačaka obrazložiti i kazati da tačke o 
privremenom finansiranju uvijek su se donosile ovo što je gospodin Šućur rekao, 
imperativnost ona koja bi trebala da bude od odluke o privremenom finansiranju jeste i ona se 
odnosi samo i poslije 31.03. samo i na kreditne obaveze. Posebice međunarodne obaveze. A 
do 31.03. sve obaveze koje nastaju. Tako da poredane tačke kako jesu ovdje one slijede jedna 
iz druge. A ono što smo rekli da imamo rok danas što smo dobili prije sedam dana, da ako mi 
ne dobijemo da će se dati drugim kantonima jer tako stoji u odluci Vlade FBIHi svi kantoni 
da su na taj način odradili. Ja nisam mogao predvidjeti hoće li biti hitna procedura ili redovna 
procedura ali smo na 45 dana prije današnjeg dana. Tačno danas istiće odluka o privremenoj 
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obustavi izvršavanja budžeta i ako se rebalans ne usvoji ja po zakonu moram, Vlada mora 
donijeti odluku o produženju te odluke jer ta odluka je upravo kada je došlo do debalansa mi 
smo dali naredbu svim budžetskim korisnicima da se ponašaju prema novom dijelu budžeta 
odnosno ono što treba da bude sadržano u rebalansu. Koincidencija je da se to slaže sad. Ja 
zaista nisam mogao ni uticati na naziv hitnosti, redovne procedure itd kada je na 45 dana prije 
gdje se moglo provesti i procedura da je bilo mogućnosti da se sazove ovo zakonodavno tijelo 
da razmatramo o tome. Još jedanput ponavljam, tačke su sljedive jedna iza druge. Možete 
razmatrati i usvajati kako god hoćete ali Vlada je to iznijela po zakonu. Znači, nisam želio 
ovdje govoriti ni članove, govorit ću ako budem imao priliku. Od člana, 4, 6, 15, 35, 36, 37 
itd. Zakona o budžetu koji vezuju proceduru i način donošenja. Zahvaljujem još jednom. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru Kozadri. Neku intervenciju ima zastupnik Peđa Kojović. Izvolite zastupniče. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović: 
Ja se samo javljam za riječ kao druga diskusija znači da na neki način sumiram. Oprostite da 
li ste zaključili raspravu? Dakle za nas osim Odluke o privremenom finansiranju ove ostale 
odluke ne ispunjavaju standarde da bi se raspravlje na današnjoj hitnoj sjednici. Ja neću 
ulaziti u detaljni, nego samo u jedan kako bih rekao hronološki redoslijed da pokažem kako 
ovo nije prvi put da se mi nalazimo u ovoj situaciji. Premijeru Kozadra kada se prvi put 
pojavio deficit u budžetu odnosno pad prihoda u odnosu na one planirane i kada su bili 
ispunjeni zakonski uslovi od dva konzikutivna mjeseca u kojima se to događalo u vrijeme 
Vlade Fikreta Musića meni su poznate vaše email poruke i dopisi koje ste slali i zahtiejavli 
rebalans budžeta i tadašnja Vlada je odbila da to pitanje uopšte postavi. Od tog perioda u 
kome je čini mi se, sada govorim ovako napamet se ukazao deficit otprilike nekih 89 ili 96 
miliona zavisno od toga koga pitate, deficit je skočio na 126 miliona. Znači ni tada nije 
izvršen rebalans. Mi smo prilikom usvajanja ovoga budžeta za 2014 godinu koju ste vi tada 
također organizovali na posljedni mogućii dan kada je moguće uopšte bilo moguće usvojiti 
budžet 31.03.2014. znači i tada ste nas doveli u ovu situaciju kao nekog krajnjeg roka, nekog 
dedlajna itd mi smo upozoravali da je vaš budžet nerealan, da je napuhan, da su prihodi 
nerealni. 
 
Predsjedavajući: 
Zastupniče Kojoviću molim vas. Govorimo o dnevnom redu  o uvrštavanju tačaka u dnevni 
red o hitnosti.  
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović : 
Nikako ne želimo učestvovati u istoj situaciji u kojoj ćemo danas izglasati neke odluke koje 
po nama imajju vrlo dalekosežne posljedice. Reprogramiranje duga znači prebacivanje otplate 
duga sa ove generacije sa ovog mandata na sljedeći mandat i na generacije koje dolaze da ga 
otplate. Prema tome, i ovim ću završiti zaista jedna rečenica. Što se nas tiče osim odluke o 
privremenom finansiranju ni jedna od ovih odluka neće dobiti našu podršku. Hvala 
 
 
Predsjedavajući: 
Stavljam na glasanje dakle izjašnjavamo se o hitnosti razmatranja Prijedloga zakona o 
izmjenama i dopunama budžeta Kantona Sarajevo za 2014.godinu. ko je za to da se ovaj 
Zakon razmatra po hitnoj proceduri? 
Molim da se izjasnite. Molim službu da prebroji glasove za. 
Prijedlog izmjena i dopuna budžeta za 2014 godinu to je Zakon isto tako a i sljedeći Zakon ću 
staviti na glasanje. Molim vas služba prebrojite glasove. 
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Konstatujem da je ovaj Prijedlog zakona bit će uvršten da se razmatra po hitno proceduri sa 
11 glasova protiv i 23 ZA i 1 nije glasao. 
 
Dakle stavljam na glasanje Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o izvršavanju budžeta 
Kantona Sarajevo za 2014 godinu isto tako po hitnom postupku. Ko je Za? 
 
9 protiv , 1 nije glasao, 25 ZA. 
 
Konstatujem da će se i ovaj Prijedlog zakona o izvršavanju budžeta Kantona Sarajevo za 
2014 godinu razmatrati po hitnoj proceduri.  
 
Sada stavljam na glasanje prijedlog dnevnog reda koji sam pročitao na početku. Nemam 
potrebe da ga ponavljam, ima sedam tačaka. Sada smo izglasali hitnost ova dva zakona. Ko je 
za predloženi dnevni red. Molim službu da izbroji glasove. 
 
Konstatujem da usvojen dnevni red sa 24 glasa ZA, 10 protiv i 1 nije glasao, nije bilo 
suzdržanih. Korekcija, 25 ZA 9 protiv 
 
Dakle naredna tehnologija glasanja kada izbrijite glasove pošto ja nemam monitor, recite mi 
ZA toliko. Hvala vam. 
 
Prelazimo na realizaciju dnevnog reda. 
 
 

AD – 1. 

PRIJEDLOG IZMJENA I DOPUNA BUDŽETA KANTONA SARAJEVO ZA 2014. 
GODINU 
Molim predstavnika Predlagača da nam da uvodne napomene kratkom već smo se ispričali o 
njemu. 
Zastupnik Solaković Adnan ima intervenciju. Izvolite zasutpniče. 
 
Poslanik Adnan Solaković: 
Hvala gdine predsjedavajući. Ako može pošto nam je džuma pa da ja i Bjelak odemo da 
pauzu napravimo, dajem prijedlog ako možete da date da. 
 
Predsjedavajući: 
Dakle ovako ukoliko ne budu ostali zastupnici imali protiv 15 do 12 dat ćemo pauzu za ručak 
koja će trajati do 1 uobičajeno i nakon toga vratit ćemo se da nastavimo sjednicu. Sada je 
prema mom satu 11,21. imamo vremena još. Izvolite premijeru Kozadra. Hvala Solakoviću. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajući: 
Materijale ste dobili uz pozive za sjednicu. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li 
pitanja? Pitanja će biti. Ja predlažem da postavite pitanja pa da napravimo pauzu. Dobro 
dobro onda ćemo u ovom momentu napraviti pauzu. U 13,00 smo ponovo ovdje i krećemo od 
pitanja. Hvala vam. 
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NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Predsjedavajući: 
Mi smo prekid naprvili na prvoj tački dnevnog reda, Izmjene i dopune budžeta Kantona 
Sarajevo za 2014. godinu. Nakon uvodnih izlaganja na redu su pitanja zastupnika predlagaču. 
Ima li pitanja? 
 
Poslanik/zastupnik Izudin Bajrović: 
Hvala lijepo. Ja imam pitanje za gdina premijera ili za gdina ministra finansija, a odnosi se na 
najviše na taj resor. Mislim da je pitanje za koje je zainteresovan priličan broj, ustvari za 
odgovor na to pitanje zainteresovan priličan broj građana, pretpostavljam. Radi se o 
presuđenim odlukama po kojima je Kanton dužan da radnicima budžetskim zaposlenicima 
isplati određene sume novca koje su im dužni, koje im je Kanton dužan po osnovu 
umanjivanja, nezakonitog protivzakonitog umanjivanja plaća i naknada. Već godinama se to 
pitanje povlači. Radi se pretpostavljam a volio bih da čujem od gdina premijera i tačno o kom 
se iznosu sada radi, koje je Kanton dužan isplatiti i pretpostavljam da će nekada to i morati 
uraditi. Znam koliko znam, spremaju se i nove tužbe za ovu godinu, što će vjerovatno ako 
slijedimo situaciju od ranije uvećati u mnogom taj iznos. I volio bih ga mi gospodin premijer 
odgovori, prvo dakle o kojoj se svoti sada radi. Ja sam gledajući ovu projekciju budžeta za 
sljedeću i 2016.godinu nisam uspio da nađem stav u kom bi se govorilo o tom pitanju niti 
neka predviđena sredstva i interesuje me na koji način će se to pitanje zatvoriti i 
pretpostavljamo da su sada to već i neke kamate u pitanju, koje i kolike, ja to ne znam. Dakle, 
volio bih malo pošto se to dugo povlači a nikada se ovdje nešto nije eksplicitno govorilo po 
tom pitanju da nam premijer objasni situaciju i da nam kaže koja je to projekcija Vlade kako 
da izađe iz te situacije. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Pleho Haris: 
Hvala lijepo predsjedavajući. Prije svega želim sve srdačno da pozdravim i poselamim u ovoj 
Sali kao i gledaoce pored malih ekrana. Ono što bi bilo moje pitanje je sljedeće: obzirom d 
anam je svima poznato da je donešen Zakon o izmjenama i dopunama pripadnosti javnih 
prihoda u FBIH, iz znamo, opšte je poznato da u taj budžet FBIH nije uvršeno finansiranje 
Grada Sarajeva. U dokumentu koji sam ja pregledao u ovom rebalansu budžeta Kantona 
Sarajevo vidjeli smo da je u Budžetu Kantona Sarajevo predviđeno pet miliona i nešto za 
finansiranje Grada Sarajeva. U rebalansu stoji dva miliona maraka. Mislim da su ta dva 
miliona za Grad Sarajevo već prebačena i ono što me interesuje, a smatram da mi uvaženi 
premijer može odgoovriti kakva je jednostavno finansijska situacija prema Graddu i da li je 
ovo ataka samo na budžet Grada Sarajeva ili je t uopšte atak na Grad Sarajevo kao glavni grad 
BIH? Ono što pitam jeste razlog zbog građana ovog Kantona da li je moguće iz nekih drugih 
pozajmica, prebacivanja omogućiti nesmetano finansiranje Grada Sarajeva do kraja ove 
godine? Mi dobro znamo prilikom nacrta budžeta FBIH odakle su javni prihodi se prebacuju 
direktno sada prema opštinama, što to prije nije bilo, već je direktno sve išlo prema kantonu i 
Kanton je to dalje prema opštinama plasirao. Tačno je ovdje definisano da kroz javnu 
raspravu Kanton je imao svoje radno tijelo koje je učestvovalo i u nacrtu toga budžeta je 
stajalo da sastavni dio budžeta FBIH bude i ono što je stajalo u nacrtu. Jednostavno to se 
moralo odraziti d abi bilo smanjenja u kantonu pondera 2 na 1,97 pošto je finansiranje od 
budžeta Kantona Sarajevo prema Gradu bilo 0,25. pošto je ovo sada priča samo za pitanja 
svakako ću uzeti učešća u diskusiji kasnije kada mi premijer odgovori da li se išta razmatralo i 
jednostavno stavljalo u prvi plan kako dalje nastaviti finansiranje Grada Sarajeva, a smatram 
da budžet Kantona obavezan da to do kraja godine završi jer imamo ovdje dva po meni 
kontradiktorna tumačenja od gdina Ante Krajine i od gdina sad već ko je tumačio, da li 
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premijer Kozadra ili već neko drugi, da Kanton ne treba biti taj koji će ta sredstva do kraja 
ove budžetske goidne prebaciti Gradu Sarajevu, već da to treba jednostavno Federacija. Želio 
bih stvarno dodatna pojašnjenja što se tiče toga, a svakako uključiti ću se dalje u diskusiju ako 
bude potrebeno. 
 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Evo hvala. Ja sam se javio po istom pitanju kao i moj prethodnik. Ja bih samo dao neku 
dodatnu argumentaciju da se ne ponavljam. Jedan od principa ako se rade neke reforme u 
fizikalnoj politici da ne smije doći do budžetskih škova. Ovo što se desilo je zaista šok za 
Budžet Grada Sarajeva i moraju postojati mehanizmi. Prilog argumentaciji da Kanton treba 
voditi računa o tome. Mi znamo za dugotrajno postojanje problema postoji čak i presuda 
Ustavnog suda koja se tiče imovine koju je Kanton davno nezakonito i neustavno prisvojio od 
Grada Sarajevo i uživa tu imovinu bez ikakve naknade. Mislim da je trebalo povesti računa i 
u ovom rebalansu pobrinuti se da Grad Sarajevo ne dođe u pitanje. Jer zaista sa ovim šokom, 
ukidanjem ovih sredstava koja su trebala da budu prebačena iz kantonalnog budžeta, Grad 
Sarajevo će bukvalno doći u stanje finansijskog kolapsa. Mislim da je to nešto što se ne bi 
smjelo desiti. Dakle, gomila nagomilanih problema, pitanje nikada prenešenih nadležnosti i 
pitanje finansiranja evo sada nas stižu na jedan drastičan način, ali mislim da se Vlada 
Kantona morala pobrinuti makar za ovu godinu dok ne nađemo trajnije rješenje da se taj šok 
ne desi. I na neki način, ja bih volio, evo razgovarao sam sa premijerom, da se pokuša u ovaj 
rebalans budžeta taj ovogodišnji suficit iskoristiti da se ublaži u najvećoj mogućoj mjeri ovaj 
problem koji postoji u finansiranju Grada Sarajeva? Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Prijedlog rebalansa budžeta u odnosu na budžet za 2014 godinu je umanjen za 
14 zarez sto hiljada KM, 14 miliona. Pitam v.d. premijera kako je moguće d apored naše 
odluke da nema novih upošljavanja prilikom usvajanja ovog budžeta jer sada imamo pred 
sobom rebalans budžeta i pred sobom imamo 327 novo uposlenih, čije upošljavanje 
današnjim usvajanjem rebalansa bi ujedno i dali saglasnost na njihovo upošljavanje. 
Analizom rebalansa uvidio sam da je 327 novo uposlenih a najviše ih je u obrazovnim 
institucijama. U osnovnim školama i 224 nova uposlena, u srednjim skolama 42, u 
predškolskom obrazovanju 10 novih uposlenih, što ukupno iznosi 276 novih uposlenika. U 
MUP-u Kantona Sarajevo imamo 35 novo uposlenih, u općinskom sudu 9, i u Direkciji za 
ceste 1. prije no usvojimo ovaj rebelanas tražim tačan podatak za koliko je povečan budžet u 
rashodovnoj strani za potrebe svih 327 novo uposlenih i od kojih sredstava su ta sreedstva 
uzeta? Pored ovog imam još par pitanja na resorna ministarstva. Molim ministricu pravde da 
mi pojasni za koje potrebe je uvečana stavka ugovorene i druge usluge za 160.900 KM? 
Molim ministra za  boračka pitanja da mi pojasni stavku Izdaci za nabavku građevina? Šta je 
to što ovo Ministarstvo nabavlja, koja je to građevina za koju je prvobitno planirano 355.000 
a sada se traži 100.000 KM i da li će se ova stavka naći u budžetu za 2015 godinu? Molim 
ministra MUP-a Kantona Sarajevo i ministra privrede da mi pojasne sljedeće: broj uposlenih 
u MUP-u u odnosu na usvojeni budžet je veći za 35 novo uposlenih a stavke plaće i naknade 
uposlenih je u odnosu na usvojeni budžet veći za 35 novouposlenih, a stavka plaće i naknade 
uposlenih je u odnosu na planirani budžet uvećan za svega 52.200 KM. Kako je to moguće 
kada se uzme podatak o novim 35 uposlenih dok u isto vrijeme Ministarstvo privrede na istoj 
stavci nema novo uposlenih ali ima povećanje za 58.700 KM. Molim ministra Kozadru da mi 
pojasni zbog čega je stavka Izdaci i druge ugovorene usluge u Ministarstvu obrazovanja 
nauke i mladihi uvečana za čak 236.200 KM kao i stavke UO i NO visokoškolskih institucija 
koja su uvećana za 52.000 KM, dok je budžetom bilo planirano 50.000. hvala lijepo. 
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Predsjedavajući 
Hvala zastupniku Solakoviću ima li dalje pitanja. Ukoliko nema, prije nego što dam riječ 
premijeru da odgoovri, dužan sam upozoriti da nećete imati dalje mogućnost da postavljate 
pitanja nakon njegovog odgovora izuzev onih zastupnika koji su postavili pa nisu zadovoljni 
odgovorom mogu postaviti dopunsko jedno pitanje. Premijeru izvoli. 
 
v.f. premijera: 
zahvaljujem predsjedavajući. Gospodin Bajrović postavio pitanje presuda po osnovu radno 
pravnog statusa uposlenika u Kanton Sarajevo. Vi znate od 2009 godine kada je došlo, 
odnosno 2008 godine kada je došlo do donošenja Zakona o uštedama, poslije donošenja 
Zakona o državnim službenicima i namještenicima, a onda usaglašavanje jer nema ni jednog 
zakona. Ni jedna populaciona grupa, posebno obrazovanje Zakona o plaćama i naknadama 
onda je došlo usaglašavanje kao što je to 2005 godine urađeno, usaglašavanje osnovica i 
koeficijenata za plaću za sve budžetske korisnike. Znači uvijek se za svih 11.000 budžetskih 
korisnika utvrđivala jedinstvena osnovica, a donošenjem zakona o plaćama i naknadama 
državnih službenika i namještenika to je izazvalo 2012 posebno najveće da ga nazovem 
iščašenje po osnovu toga. Mi smo tada isplaćivali akontativnu platu i tada dogovoreno da u 
2013 godini iz budžeta nadoknadimo tu razliku koja je bila po osnovnici 283,5%. A tada je 
Zakon definirao da plata na kantonu mora biti do 10% manja od prosjeka federalnog. I to je ta 
cifra iznosila. Naša je osnovnica bila 267 mi smo je budžetom 2013 korigovali i isplatiti tu 
akontativnu platu prema svim budžetskim uposlenicima i zauzeli stav da dođe do 
usaglašavanja Kolektivnog ugovora odnosno najvećeg problema, usaglašavanja onih dijelova 
plaćanja i naknada prema uposlenicima koji nemaju karakter plaće. To jest, TO i regres. Znači 
po Zakonu o državnim službenicima i namještenicima 1% je TO, federalne plate, to je 8KM 
dnevno a 400 KM je regres. Po osnovu tog stekle su se tužbe i ja precizno imam sa današnjim 
danom, Kanton Sarajevo je prema kantonu Sarajevo, prema ni jednom kantonu nisu 
izvršavane, nama je skidano jedino, 20.757.000 je skinuto od strane banaka. Po pravosnažnim 
rješenjima. Po godinama 2009 do 14. u 2014 je 0. u 2013 dva miliona, neću govoriti detaljno, 
u 2012 14 miliona u 2011 tri miliona i u 2010 400.000. još zvanično pristiglih, a svaki dan 
pristižu presude sa suda 23.296.000 i to po godinama, 2010 – 280 KM. 2011 – 6.600. 2012 
1.134.000, 2013- 11.857.000 i 2014- 10 miliona. Iako smo dogovorili znači što nema nigdje u 
svijetu zista. Da istovremeno raste i osnovica, raste i koeficijent i raste broj uposlenih. Mi to 
nikada nismo u martu prošle godine kada smo donosili budžet, imali smo, Vlada kompletna 
kao pregovarački tim sa svim sindikatima dogovore da bi utvrdili dogovore gdje smo i utvrdili 
da bi donijeli i uravnotežili koeficijente izuzev ustanova socijale gdje su u ovoj godini i ima 
povećanje plate upravo zato što nismo kalkulisali sa koeficijentima da i oni budu izraženi kao 
i svi državni službenici i namještenici i pored toga tužbe idu. Znači nikada nije potpisan 
sporazum izuzev državnih službenika i namještenika koji su prošle godine 27.12. sa 
Federalnom vladom iako su mogli godinu dana to mogli uraditi jer trećina Kantona kada 
zatraži taj zahtjev, mi smo u nekolio navrata to tražili, sedam Kantona je to potpisalo, među 
kojima je i naš Kanton, bez obzira na to tužbe idu i dalje. Do kada će ići ja zaista ne znam. 
Vlada je sa svoje strane sve odradila, dala prijedlog, potpisali sa naše strane, nismo dobii 
povrat od onih koji su trebali potpisati izuzev kažem, državni službenici i namještenici. Znači 
neizvršenih obaveza je 23 miliona do sada. Ako ste zadovoljni odgovorom.  
 
 
Poslanik/zastupnik Izudin Bajrović: 
Molio sam vas samo da mi kažete kako mislite riješiti taj problem. 
 
Predsjedavajući: 
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Samo malo šta je ovo, niste dobili riječ. Izvinjavam se gospodin Kozadra me pitao da li sam 
zadovoljan pa sam se samo na to nadovezao. Izvinjavam se. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
Znači mi imamo tri godine, vi ste svjedokom ovdje, jedan od poslanika koji je učestvovao u 
izradama budžeta gdje smo predložili tri varijante kako i na koji način. Reprogram na tri 
godine da se potpiše a da nema dalje utuženja. A to je bila 2012 godina. I nije se ispoštovalo 
nikad. Znači rekli smo da saberemo sve obaveze koje imaju po tom i sve one koji su tužili i 
koji da rasteretimo i sud da sud ne radi to, da prihvatimo to, da potpišemo sporazum i na dvije 
tri ili četiri godine kako se dogovorimo, i budžetima da se nađe ta cifra i da to isplatimo. 
Nikada to nije i to će biti nadam se i u ovoj godini prijedlog pri izradi budžeta da bi se našla ta 
cifra na godišnjem nivou koja je moguća a da ne idu tužbe da ne idu ponovo drugi sudski 
troškovi, advokatski vještačenja itd koji se kaleme na ovo.  
Gospodin Pleho i Slaviša Šućur jedinstveno mogu odgovoriti na oba pitanja. Kada su se 
usvajale izmjene i dopune Zakona o pripadnosti javnih prihoda gdje je definisano  tačno kako 
se finansiraju jedinice lokalne samouprave i Zakon federalni je na određeni način napravio 
izuzeće od donošenja tog zakona pa do prošle godine da jedinice lokalne samouprave u gradu 
se finansiraju ne direktno nego indirektno da se kantonu prebacuje a onda Kanton da izvrši 
prebacivanje. Ono što jesmo mi uradili niz godina znači do prošle godine, da smo četiri 
gradske općine po kriterijima za raspodjelu tih prihoda površina, broj stanovnika, broj učenika 
u osnovnim i broj učenika u srednjim školama, imaju tačno procenti, onda smo od 4 gradske 
općine, oduzimali dio i došli do pet miliona i petsto šesto hiljada da finansiraju oni grad. Jer 
se Grad u Ustavu Kantona Grada definira kao jedinica lokalne samouprave. Kada su bili 
prijedlozi izmjena zakona o pripadnosti prihoda u prvoj varijanti je bilo da procenat od 0,25% 
koji je odgovarao tom iznosu koji smo mi finansirali grad od procenta 51,8 koji pripada 
kantonima, 0,25% od svih Kantona da se izuzme to i dda se finansira grad. To nije prihvaćeno 
i nije uvršteno u Zakon o preraspodjeli prihoda. Mi smo zajedno gradonačelnik ja i federalno 
Ministarstvo vodili raspravu oko toga kako i na koji način da ponovo općine daju svoj dio da 
Vlada FBIH nađe načina kako da se isfinansira jer on je glavni grad i države i Federacije. I s 
tim da u vezi on s ene može naći, nije se našao u budžetu. Ova cifra koju ste pomenuli to je do 
19.05. do kada je bilo pražnjenje preko Kantona to je ispražnjeno i plaćeno. Od tada niti 
općinama niti dobivamo za općine a ni za grad nismo dobivali niti smo to radili. Ja smatram 
da se Grad mora definisati u narednoj budžetskoj godini kao mislim posebna pozicija. On je 
jedinica lokalne samouprave i on se mora onda uvrstiti na neki način i dodati kao jedinica 
kako u ustavu stoji jedinica lokalne samouprave. Ili ti, nači kompromisno rješenje Federacija 
– Kanton – Grad odnosno općine. Da se iznađe cifra ova supsidijarno, solidarno  kako god 
hoćete da u narednoj godini ima finansiranje Grada. To je jedino po zakonu što može biti, 
druga varijanta jeste da Skupština može uraditi, učiniti bilo što i kazati da kaže da se može 
naći treba iz kojih izvora da bude cifra i ona će se izvršavati po zakonu o izvršenju budžeta. 
Kako bude stajalo u budžetu.  
Dalje, gospodin Solaković broj uposlenih. Naravno da ako ste pratili, praćenje broja uposlenih 
mi u Ministarstvu finansija vršimo svaki mjesec na dva osnova. Osnova porezne kartice i 
osnova norma sati. Znate to je posebna priča kada je u pitanju obrazovanje jer je oko 6,5 
hiljada ljudi u obrazovanju gdje imamo jako veliku fluktuaciju kadrova, posebno na 
bolovanju. Ja sam iščitao maloprije da imamo oko 1,8 miliona potraživanja do danas, 
prijavljeno, a to je 2,5 mjeseca još ima refundacija jer je 60 dana rok da se refundiraju samo 
bolovanja preko 42 dana. A tamo je veliki broj bolovanja na dnevnog bazi. Znači tamo se 
plaća norma sat. Znači proces ne stoji. Neko mora zamijeniti profesora koji je na bolovanju. 
Plaća se duplo, 100% duplo. Preko 42 dana tek dolazi do refundacije, ono rekao sam 80% od 
federalnog prosjeka to je 600 KM, bez obzira ako je plata 1.200 profesora i nastavnika da se 
samo taj dio refundira. I tamo je ta fluktuacija na zaista mječenom nivou čak i preko 300. zna 
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da bude. Ja imam po mjesecima ovdje zaista sve iskazano. Imamo povečan broj uposlenih, 
opet sam vam to rekao na početku kada sam svoje izlaganje davao ovdje. Zaposlenih preko 
Zavoda preko Službe u svim budžetskim korisnicim ai pripravnici mimo službe. Znači ovi 
preko Službe koji idu zapošljavanje za njih će se izvršiti refundacija i to je nekih 1.117.160 
znači za njih kada isplatimo plaću podnosimo službi da nam refundira. Za  bolovanje preko 42 
dana 1.048.000 i nije konačna cifra. Ovo je preko 42 dana i bruto plaće ostalih pripravnika 
1.091.000. 99% pripravnika se nalazi u obrazovanju po školama. To u budžetu imate svaka 
škola. Mi smo rebalans drugačije stanje po isplati plate, svaka isplata plaće imamo znači po 
norma satima i po uposlenim gdje se ispod 300 ne pada taj broj na mjesečnom nivou više 
isplaćenih plaća u odnosu na ono što je planirano u Budžetu. U MUP-u plaća je planirana, 
znate da smo plaću kada smo donijeli budžet za 130 policajaca koji su prošle godine otišli u 
akademiju na doobrazovanje ili obrazovanje mi smo samo planirali 800.000 na ugovorenim 
uslugama se sada nalazi u rebalansu za plaćanje akademije, ali plaća je bila obračunata za njih 
i uvrštena li pretpostavljali smo da će to b iti septembar oktobar mjesec kada će oni biti 
primljeni kako su primljeni, došli u oktobru i od tada se obraćunava plaća za njih. Taj veči 
broj uposlenih ima dio koji je odobrila Vlada i dio koji nije odobrila Vlada, kao u svakom od 
budžetskih korisnika. Kao i svaki ovdje u školama, nije odobrila Vlada, znači Vlada ima 
tačno spisak onih koje je odobrila. I to je zaključak bio i Skupštine. Svi oni koji idu u penziju, 
svi smrtni slučajevi, ta prirodna selekcija da niko ne može zapošljavati bez odobrenja Vlade. 
Mora doći na Vladu zahtjev za davanje popune. Na taj način smo htjeli da smanjimo broj 
uposlenih i u zadnje tri, četriri godine tendencija rasta uposlenih jeste bila, upravo na taj način 
što smo samo davali saglasnost na ona mjesta koja bez kojih se ne može, a sve što se moglo 
naći unutar samog ministarstva ili unutar budžetskih korisnika da se izvrši preraspodjela. I taj 
spisak zaista rješenja postoji, ja sam izvještaj dao i povodom špekulisanja evo i kod mene 
konkretno u Ministarstvu da ja upošljavam pet ljudi preko. U mene je 50 ljudi po budžetu, 45 
radi, 6 otišlo u penzju i ovo što sam raspisao ja konkurs, evo da dam odgovore, možda je neko 
i trebao pitati. Znači kada se formirao Trezor preuzeli smo dio ljudi iz bivšeg SDK i bivšeg 
Rada i dali im stipendije. Znači ušli su, prošli obuke ORACLA i OCEANA da bi radili na 
trezoru, dali im stipendije i potpisali ugovore sa nama da nas ne mogu napustiti, jer bez tih 
ljudi zaista se ne može. Evo ko misli da možem, ne može. I nema drugog načina da ih 
prevedemo u državne službenike bez državne službe za zapošljavanje. Nek dođe, nek se svako 
sa njima testira, mi smo ove godine pokrenuli taj postupak. Pet godina oni čekaju na to jer su 
bile pripremljene izmjene zakona o državnim službenicima da se  može unutarnje unapređenje 
napraviti. Ne može se napraviti to unapređenje i znači imate po svim budžetskim korisnicima 
broj po budžetu i broj uposlenih po rebalansu a po platnim listama imamo ova odstupanja 
koja jesu a posebno po obrazovanju i ja bih volio da mi neko može reći koliko će sutra može 
biti više ljudi, koliko će biti na bolovanju sutra ljudi od 11.000 ljudi uposlenih u 165 
budžetskih korisnika. Ako sam odgovorio Adnane na ovo pitanje. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru. Sada pitam Ministarstvo pravde i Ministarstvo privrede prema kojima su 
upućena pitanja da li imaju potrebu da odgovore. 
 
Ministrica pravde Velida Memić: 
Zahvaljujem predsjedavajući. Ja vas sve pozdravljam i želim da danas završimo ovaj dan 
dobro ne onako kako smo ga započeli. Vezano za pitanje gdina Solakovića evo ja ću dati 
odgovor zbog čega je povećano na ekonomskom kodu 613900 ugovorene i druge posebne 
usluge. Povećano je iz rzaloga što Ministarstvo pravde Kantona Sarajevo kao i druga 
ministarstva drugih Kantona potpisuju sporazum odnosno ugovor sa Federalnim 
ministarstvom pravde u kojem se izmiruju obaveze boravka pritvorenika u kazneno 
popravnim zavodima širom BIH, i iz tih razloga obzirom da se konstatno povećava broj dana 
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u kojima borave pritovrenici u kazneno popravnim zavodima, i broj pritovrenika i iz tih 
razloga smo mi tražili povečanje na ovom ekonomskom kodu za 160.000 KM i pitanje je hoće 
li to biti dovoljno do kraja godine jer računi pristižu sa zakašnjenjem. Kada se završe dani 
boravka u pritvoru mjesec za mjesec i moram još kazati da smo ove godine dobili još jednu 
obavezu. Odnosno 2013 godine za liječenje pritovrenika u neuropsihijatrijskim bolnicama i iz 
tih razloga smo tražili povećanje ove stavke. Nadam se da sam dala adekvatan odgovor.  
 
Predsjedavajući: 
Hvala ministrici Memić. Ima li dodatnih pitanja. Za dodatno pitanje u trajanju od 2 minute 
javio se zastupnik Slaviša Šućur. 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Hvala. Ma evo htio sam samo da podsjetim na jednu stvar, mislim da u tom smislu premijer 
nije dao odgovor. Dakle, Grad Sarajevo je finansiran iz Budžeta Kantona. Prije 10 godina, 
odnosno 8 godina kada je donesen Zakon o pripadnosti javnih prihoda bilo je predviđeno da 
će Grad Sarajevo donijeti Zakon  o finansiranju jedinica lokalne samouprave i urediti pitanje 
raspodjele sredstava koja su po tom osnovu pripadala. To se nikada nije desilo. Mi smo došli 
do kraja tog perioda. Došli do perioda kada je finansiranje krenulo u direktno finansiranje bez 
rješenja problema Grada. I zbog toga smatram da je Kanton pošto je Grad finansiran iz 
Budžeta Kantona, bio dužan da riješi ovo pitanje prije nego što smo došli u situaciju da Grad 
praktično nema nikakvih sredstava. I opet nije mi odgovoreno na pitanje šta se dešava sa 
ovom imovinom, koja bi vjerovatno da Kanton plaća kiriju Gradu nešto bi Grad imao od 
imovine koja nikada nije isknjižena sa Grada Sarajeva, da ne govorimo o masi drugih stvari 
koje su se mogle urediti. Ne mislim da je to problem samo ovog premijera, ali je činjenica da 
je taj prelaz došao u njegovom mandatu i da je na neki način o tome trebalo voditi računa. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
 prošle godine u dva navrata smo stavljali Zakon o lokalnoj samoupravi i nije usvojen. Ova 
Skupština nije usvojila taj Zakon. I mi smo ga ponovo imali, ministricca je ponov za rad 
presuda Ustavnog suda i ponovo je taj Zakon na Vladi pripremljen da ide ponovo u 
skupštinsku proceduru, gdje je on preteča donošenja i Zakona o pripadnosti prihoda na nivou, 
evo Kantona da govorim u tom dijelu, ali zaista da smo uložili ovdje i tražili smo pomoć. Ja 
sam rušio federalni. Evo kolegica do vas je tu, jedina ona i Amir Zukić uzeli materijale od 
poslanika u Domu naroda koji jesu bili da se bore ili za Grad ili za Kanton. Ja sam analizu 
kompletnu napravio gdje će doći Kanton gdje će doći grad i tražili da ostane tih 0,25%. A 
spreman sam kao i poslanik zajedno s vama da tražimo na jedan od načina koji sam rekao 
tripartitnosti da se obezbijede sredstva za Grad. 
 
Predsjedavajući: 
Otvaram raspravu, ko se javlja za raspravu? Za dodatno pitanje, hadje postavite dodatno 
pitanje. Nisam vido, ispred tebe sjedi krupan čovjek.  Postavi pitanje hajde.  
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Gospodin premijer Muhamed Kozadra fenomenalno barata retorikom što se tiče cifri i ostalih 
stvari. Tu je profesionalac da mu u ovoj Sali ne može niko oprepeliti. No međutim, konkretno 
mi niste odgovorili. Za 327 novouposlenih čije upošljavanje današnjih usvajanjem rebalnsa bi 
ujedno da li bi dali i saglanost na njihovo upošljavanje? Jer ima jedna ironija. Statistika 
nataliteta je u BIH 4 zarez inešto u opadanju. Bijela kuga tzv  a u porastu mortalitet. Van 
logike je da sada zapošljavamo ovoliko nastavnog kadra kada malte ne djece nema. Imate 
odjeljenja. Zna se Zakon o obrazovanju koliko jedan profesor odnosno nastavnik po 
odjeljenju treba da ima učenika. Imate u školama od 5 do 7 učenika gdje opslužuje jedan 
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nastavnik. To je van pameti mislim to trebate riješiti. Doduše Ministarstvo ne postoji ima već 
tri godine, ali eto shvatam. Hvala lijepo. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
Ado ovo je moj posao i ja moram baratati ciframa koliko god želio da ih ne pamtim da me ne 
opterečuju ali nastojim da ih skraćujem. Ono što sam ja dao analizu znači stoji tačno svako 
rješenje Vlade gdje je dala Vlada dozvolu za upošljavanje. Znači prvo je dala naredbu da niko 
ne smije zaposliti, uputilo svim javnim subjektima i preduzećima, imaju sve Vlade prethodne, 
ne ova Vlada samo. Znači ukupno je uposleno 257 među tih 257 je 130 u MUP, znači ovo što 
je Vlada dozvolila. A ovo o čemu vi pričate, ja sam iznosio tu analizu gdje su pucali iz svih 
oružja i oruđa po meni po godinama. Od 2002 pa do danas. Po Rebalansu budžeta to je 
činjenica i upozoravao sam na to. U osnovnom obrazovanju, prošle godine je bilo 36.258 
učenika. Ove godine ima 34.623 učenika. Bilo je uposlenih 3724 a sada imamo 3790. i 
predviđeno im 92.242.000. prošle godine 86.652.000. ista ta stvar u srednjim školama. Imamo 
16.996 uposlenih ove godine. Prošle godine bilo 18.114. i imamo 102.169 uposlenih a bilo 
prošle godine 2197. znači to je i dio zbog kojih mi i gubimo, primamo manje prihoda od 
Federacije zato što nam opada broj učenika. Znači od 2002 godine ovdje je prikazan rast broja 
učenika ali neko ko sjedi ovdje, kada je uveden Trezor kada je bilo 22.000 učenika u srendjim 
školama, tada je bilo 2109 profesora. Izdvajalo se 32.760.000. A danas je 16.000 a  bilo 
22.00. znači 169. samo za 60 je profesora više a učenika je za 6000 manje. Znači to su 
rebalansi, to je stvar gdje reforma obrazovanja mora da bude. A u osnovnom obrazovanju ista. 
38.000 učenika i 3.096 uposlena a sada je 34, 4000 manje a za 700 uposlenih više. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru. Otvaram raspravu. Ko se javlja za raspravu? Ne vidim nikoga prijavljenog 
za raspravu. Zastupnik Solaković Adnan. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Analizirajući ponuđeni Rebalans budžeta Kantona Sarajevo za 2014 godinu i ono što je 
ponuđeno, uglavnom se može okarakterisati kao rashodovno rastrošni rebelans. U prilog ovoj 
konstataciji ide i moja sljedeća diskusija i osvrt na ponuđeni rebalans budžeta. Pored niza 
negativnih finansijskih revizorskih izvještaja mi danas u ponuđenom rebalansu budžeta 
nastavljamo da lje da tonemo, zahvaljujući usvajanju budžeta bez Ureda za internu reviziju za 
koju mislim da bi svojim radom i uticajem umanjila negativnosti koje danas imamo. Uredom 
koji bi siguran sam reagovao na sva kršenja zakona i brojne nepravilnosti koje se  rade i koje i 
dalje nastavlja ova garnitura ministara koji su na vlasti. Molim resornog ministra ministarstva 
prostornog uređenja i zaštite okoliša da mi objasni zašto sada u rebalansu budžeta planira 
izdvajanje sredstava za sufinansiranje azila za životinje i to u iznosu od 200.000 KM a kada je 
trebalo planirati istu stavi u budžet nisu planirana sredstva za sufinansiranje azila za životinje 
Kantona Sarajevo. Pitam se u vremenu kada su sve češći napadi pasa lutalica i kada 
svakodnevno imamo priliku da čujemo o novim slučajevima napada pasa lutalica na naše 
sugrađane koji su tu, koju to poruku mi šaljemo našim građanima, naročito onima koji su 
preživjeli ovakve traume i sa kakvom odgovornošću i obavezama se i mi sami odnosimo 
prema našim sugrađanima. Kada je u pitanju Ministarstvo privrede, mislim da se stavke 
kojima se predviđa podrška projektima ZOI 84 u iznosu od 2,5 miliona KM i Skenderiji 
kultunorm centru Skenderija u iznosu od milion KM, to jest u sveukupnom iznosu od 3,5 
miliona KM iz kredita izbrišu. Ovi projekti se planiraju več nekoliko godina i uvijek ostaju 
nerealizovani i nepotrebno je da se predviđa ova stavka ako nije izvjesno da će ista biti 
realizovana. Da li smo mi toliko bogati da i dalje finansiramo sudske presude koje su u oovm 
Ministarstvu uvećane za 50.000 KM ili ugovorene i druge posebne usluge za 54.000 KM više 
od planiranog. Kada smo kod ministarstva finansija insistiram da ako već pravimo veće 
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izdatke za štampanje i distribuciju taksenih marki u rebalansu ova stavka je povečana za 
50.000 KM u naredni budžet uvrstimo da pored štampanja taksenih marki ista štamparija 
štampa karte i kupone za vozila gradskog saobraćaja i na taj način stavi u potpunosti kontrolu 
prodaje i distribucije ovih karata. Ministarstvo za obrazovanje nauku i mlade. Molim da mi se 
obrazloži, zašto još uvijek visoko obrazovanje nije ušlo u sisitem trezorskog poslovanja i na 
osnovu čega se izdvaja iznos od 66.144.000 KM za visoko obrazovanje, kada koliko imam 
informaciju do sada nisu utvrđeni kriteriji od strane Vlade na prijedlog ministarstva 
obrazovanja nauke i mladih za finansiranje visoko školksihi ustanova u skladu sa zakonom o 
visokom obrazovanju. Želio bih  d ami neko iz ministarstva objasni zbog čega su povećani 
izdaci za komisiju za polaganje stručnih ispita. Nastavnika za 82.600 KM odnosno komisije 
za osnivanje visokoškolskih ustanova za 121.600 KM. Insistiram da se prije usvajanja 
rebalansa budžeta donese zaključak dda se pošalje obavijest Vladi FBIH da preuzme svoje 
obaveze finansiranja Zavoda za odgoj muške djece i omladine u Sarajevu koja je njihova 
ustanova. Mislim da mi nismo toliko bogat Kanton da možemo i dalje finansirati ustanove 
koje nismo osnovali, odnosno nismo preuzeli prava osnivača. Takva je ova ustanova za koju i 
dan danas planiramo izdvojiti na godišnjem nivou 447.700 KM. A ista je od 2.06.2008 godine 
u nadležnosti FBIH koja je postavila upravljačku strukturu kao i članove UO i NO i vrši 
nadzor nad tom ustanovom. Prema tome, imamo novac i s ovim novcem, ovo je već treći put 
da ja ovo pitam, a imamo novac koji idemo a nije naša ustanova. A upravo imamo, svi smo 
dobili poslanici, dobili smo na adrese naše od Agencije za privatizaciju. Predlažem da ovaj 
novac koji, prvo ne vidim razlog i želio bih da mi se da odgovor, zašto plaćamo federalnu 
ustanovu gdje sam sada naveo argumentovano da se ovaj novac može pomoći upravo tim 
institucijama, našim koje su kantonalne. Hvala lijepo. Ja bih nastavio još par minuta pa da 
završim. Pored ove ustanove insistiram da Kanton Sarajevo preuzme prava osnivača, Zavoda 
za specijalno obrazovanje i odgoj djece Mjedenica. Kako nam rade  inspekcije najbolje goovri 
i ova ustanov akojoj do danas nisu ustanovili nepravilnost kao što je osnivač. Osnivač ove 
ustanove je Republika BIH, ovo kao da je 92. molim da danas izglasamo i zaključak kojim 
ćemo pri nadležnom Ministarstvu obavezati da do sljedeće Skupštine pripremi odluku o 
preuzimanju prava osnivača ove ustanove. I na samom kraju svoje diskusije moram da se 
zahvalim ministru Bandiću na velikodušnom iznosu koji je izdvojio u budžetu i brizi za 
raseljena lica i izbjeglice, kojih na žalost i nakon 18 godina još uvijek ima. Zaista da nije tako 
tragično, bila bi smiješna činjenica da se za potrebe raseljenih lica predlaže umanjenje za 
300.000 KM na godišnjem nivou, na 120.000 KM. Pitam uvaženog prijatelja svog i ministra, 
šta se može uraditi sa 120.000 KM, koliko je planirano za rekonstrukciju, sanaciju stambenih 
objekata, infrastrukturu za raseljena lice i izbjeglice kao da mi i pojasni šta znači iznos od 
199.000 KM na ime povrata neutrošenih sredstava po Ugovoru ŠIP i kada će biti uplaćen 
iznos od 150.000 Općini Stari Grad koja također ima potpisan ugovor sa ovim minsitarstvom? 
Hvala lijepo na razumijevanju. 
 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Solakoviću. Vi ste spominjali neke zaključke pa bih vas zamolio do 
zaključenja rasprave da to ili rukom ili otkucate te zaključke da mi dostavite, u skladu s 
Poslovnikom. Ko se dalje javlja za diskusiju? 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Evo mi smo imali ovaj dijalog oko Grada Sarajeva koji nije polučio nikakav rezultat koji ima 
u sebi rješenje. Mi smo se složili da treba poraditi ozbiljno na tome za narednu godinu ali šta 
ćemo za ovu godinu? Ja bih zbog toga preložio, to sam već maloprije kada smo postavljali 
pitanja spomenuo, ali evo kao konkretan amandman na rebalans budžeta da se ova 
nedostajuća sredstva koja su bila predviđena budžetom koji je važio, koji je donešen na 
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početku godine ili makar najmanje 80% tih sredstaava ako Vlada može da prihvati takvo 
rješenje nađe iz ovih sredstava koja se predviđa da bi mogla biti suficit budžeta i da 
premostimo ovaj problem do trajnog rješenja na kom ćemo naravno zajedno raditi jer mislim 
da to što ćemo mi dogodine riješiti ostaje ogroman za Grad Sarajevo koje nema drugih izvora 
prihoda, to ostaje nepremostiva prepreka. Mislim da bi bila katastrofa da se desi krah tog 
budžeta. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Šućuru. Ima još prijavljenih za diskusiju? Obzirom da nema više 
prijavljenih za diskusiju zastupnik Pindži Mirsad. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ja sam očekivao od kolega da malo više uzmu učešća od onih koji su zagovarali da trebamo 
danas raspravljati o ovom dokumentu, pošto se to nije desilo ja neću propustiti priliku da 
kažem svoje i mišljenje Kluba DF-a na ovaj prijedlog rebalansa budžeta. Pošto je budžet 
instrument politike ja ću s tog aspekta govoriti o njemu a potkrijepit ću to sa nekoliko 
činjenica i bit će mi vrlo drago da posebno elaboriram ono o čemu je premijer govorio, pošto 
imamo slične, skoro identične evidencije, međutim ono o ćemu je on govorio, nema u ovom 
prijedlogu. Kada govorim o prihodovnoj strani budžeta, pošto sam već rekao da je budžet 
instrument politike, prije samo sedam dana iz resornog ministarstva privrede ide bomba 
dimna da se od prirodnih resursa u Kanton Sarajevo mogu ostvariti prihodi od 10 miliona. I to 
izjavljuju ljudi koji su to trebali to i raditi. A  u prijedlogu ovog budžeta, odnosno rebalansa, 
od prvobitno planiranih 1,5 miliona prihoda od tih naknada za korištenje mineralnih sirovina, 
rebalansira se i predlaže se 350.000. šta je onda tu, ko je ovdje lud a ko zbunjen? Ja nisam ni 
jedno ni drugo i neću ulaziti u analizu zašto je to tako, zašto Vlada ne radi svoj posao i zašto 
pribjegava onome što je činjenica a to je da nisu naplatitli i da neće vjerovatno ni naplatiti jer 
danas je 26.12. za ovaj narednih pet dana se ništa radikalno neće promjeniti ni u prihodovnoj 
a ni u rashodovnoj strani. Dalje, kada je u pitanju prihodovna strana, porez na plaću, prihod 
od poreza od obavljanja samostalne djelatnosti, poreza na dohodak, ovo što je predloženo ili 
je netačno ili pokazuje kuda idu privredna kretanja u Kanton Sarajevo, jer ti prihodi su 
drastično pali. Bar prema prijedlogu ovog rebalansa budžeta. Kada su u pitanju prihodi od 
indirektnih poreza, 6 miliona koje smo ustanovili da se rebalansira budžet zbog tih 6 miliona 
koje ćemo dobiti više a ne znamo tačno koliko jer je ostalo još pet dana, nisu razlog da bi se 
rebalansirao budžet. Razlozi su sasvim druge prirode. Razlozi se nalaze na rashodovnoj strani, 
i u činjenici da je bila ovo izborna godina, i ja ne sporim da je Vlada provodila politiku koju 
je provodila. Samo nam ne pada na pamet da aboliramo ili što bi narod rekao posušujemo ono 
što je Vlada radila,a  radila je nezakonito. Da ih mi aboliramo od odgoovrnosti eventualne za 
postuke koje je činila i dovela Kanton Sarajevo u situaciju u kojoj danas jesmo. O ćemu se 
radi? 10 miliona potrošenih više mimo odobrenog budžeta za plaće i materijalne izdatke vam 
sve dovljno govori. Dalje u elaboraciju osim upošljavanja neću jer ostao bih bar tri sata, a 
nemam namjeru oduzimati vrijeme kolegama jer ovdje je sve napisano. Evidencija koju je 
premijer Kozadra iznio o broju odobrenja na Vladi Kantona Sarajevo pošto sam se i ja malo 
time bavio, jer sjednice Vlade Kantona su javne, njihovi dokumenti su na internetu a naravno 
imaju i oni koji rade za Vladu, bez obzira na političku orijentaciju ne slažu se s onim što rade, 
pa možete doći do podataka, i moja analiza i premijerova je u dva čovjeka. Po mojoj analizi 
Vlada Kantona Sarajevo je u 2014.godini odobrila 255 ljudi da se zaposli u institicujama 
Kantona Sarajevo. Premijer Kozadra kaže 257 ali ta dva čovjeka nisu uopšte bitna. Možda je 
to sada u zadnjih destak dana se desilo. I nebitna su dva čovjeka. Međutim, problem je u tome 
što od ovih 255 ljudi, 130 u MUP- Kantona Sarajevo to su oni policajci koje smo u budžetu 
Kantona Sarajevo planirali njihove plate, što dokazuje i rebalans budžeta, jer kada uporedite u 
rebalansu tamo stoji 33 čovjeka više. Znači uposleno je 33 više od ovih 130 policajaca ili 
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jednostavno nije tačno. E sad šta je od tog dvoga ja neću da ulazim u to ali matematika se ne 
poklapa. Dokaz ovih mojih tvrdnji je sljedeći, do maja 2014 godine Vlada Kantona Sarajevo 
je odobrila 15 novih prijema. Da dobro ste čuli slovom  i brojem 15. u maju kada su raspisani 
izbori pa do danas ostatak od 225 ljudi. Kada oduzmete ovih 130 u MUP-u koji su odobrene, 
bez obzira što su im plate bile planirane ostaje 125 ljudi, a to je 63 u adminsitraciji Kantona, u 
Tužilaštvu 7, u obrazovanju 13 ljudi, od toga 12 u JU Djeca Sarajeva i samo jedan u 
osnovnom obrazovanju, u socijali 23, u kulturi 19. to vam je struktura onoga što je odobrila 
Vlada Kantona Sarajevo. Ni jedno odobrenje Vlade Kantona Sarajevo nema za upošljavanje u 
zdravstvenim ustanovama, ni jedno odobrenje Vlade Kantona Sarajevo u 2014 nema u Javnim 
preduzećima i da ne nabrajam dalje. E sada od maja pa do novembra jer je u novembru nakon 
izbora na jednoj sjednici Vlade odobreno 22 da se uposli. I sada naravno to treba pokriti. 
Treba pokriti tu politiku jer budžet s emože izvršavati samo onoliko koliko je odobreno. Pošto 
u odluci stoji da ovaj budžet vrijedi od 01.01.2014 našim današnjim dizanjem ruke za ovaj 
budžet mi bi kazali da je Vlada Kantona Sarajevo uradila ovo sve zakonito i odobrili ovo sve 
što su oni uradili i da je to sve bilo u redu i nema nikakve odgovornosti u skladu sa zakonom 
o izvršenju o budžetima u FBIH. Pošto je ovo protiv principa DF-a koja se zalaže za 
smanjenje adminsitracije i racionaliziranje, smanjanje troškova za materijalne izdatke a 
pogotovo broja uposlenih, ne pada nam na pamet i naš stav je da nećemo podržati ovaj 
rebalans budžeta. Hvala lijepa. 
 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Pindži. Ima li dalje prijavljenih za diskusiju? Ukoliko nema, šta je sa 
zastupnikom Solakovićem i njegovim ovim amandmanom? Znači nije amandman nego 
zaključak. Onda ćemo mi morati dobro.  
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
krenut ću od gdina Pindže. Gospodine Pindžo imate znam ovaj isti izvještaj Stručne službe 
Vlade tačno po svakoj sjednici Vlade datumu, broju službenika i namještenika. Imate ga, 
znam da ga imate, po njemu sam i govorio i prethodno moje izlaganje. Po broju uposlenika 
tačno u budžetu, ja mogu sat vremena vam ovdje govoriti gdje je manje a gdje je više. U 
svkaom od budžetskog korisnika i po svakom mjesecu. I ono što jesam rekao to je istina iz 
sistema obračuna plaće. Znači rekao sam da evidenciju pratimo tačno po poreznoj kartici, i 
pratimo po norma satima. Da vam obrazložim to norma satima ko ne razumije. Znači 
prekovremeni sati koji se dešavaju pretvori se u norma sat po jednom uposlenom pa ako je 
neko radio više norma sati ili posebno u obrazovanju gdje ja imam tačno koliko je srednjem, 
kolikko u osnovnom u svakom mjesecu više ljudi radilo, znači pretvoreno u te norma sate. 
Imate jednog profesora koji radi u tri četiri škole. Do uvođenja porezne kartice prikazivali su 
kao punog čovjeka svugdje. Sadda se on kroz norma sate prikaže tačno koliko je to da je to 
jedan ili jedan i po čovjek a tada je bilo pet profeosra za koje su se trebovale i plaće i naknade 
itd. Tako da se na taj način taj broj veći ljudi iskazanih po norma satima i  broj ljudi s 
poreznom karticom tačan je onaj koji je u stalnom radnom odnosu i pripavnici koje sam vam 
ovdje naveo preko Zavoda i mimo Zavoda pripravnici a 99% su u obrazovanju. Znači ovdje 
95% subjekata je sa manjim brojem uposlenih u odnosu na budžet po rebalansu. Sve i ovo što 
smo odobrili upšte ja ne mogu vam sa današnjim danom vam kazati za koga je odobrila 
državna služba i završena konkursna procedura da može doći u radni odnos. Znači oko broja 
uposlenih možemo pet dana pričati ovdje, zaista to je po platnim listama koje su isplaćene. 
Ima tačno razlika sa svim norma satima, 460 ljudi i pripravnicima i svim, novembar i budžet. 
Znači ova norma sati o kojima sam govorio, oni su pretvoreni maloprije rekao sam u pare. U 
milione koji jesu i bolovanja ona koja su pokrivena dva puta što se plaća i pripravnici. I 
5.465.000 više obračunato za plaće sa novembrom mjesecom. I predviđeno da će do kraja 
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godine ići odnosno u razlici. Razlika ugovorenih usluga, u svim budžetim korisnicima, evo 
neki su od ministara obrazložili. Gdje su ugovorene usluge? Znači mi smo ih sa prošlih 21,18 
i tako sveli na 12 miliona i gdje smo potcijelnili i ovo u Ministarstvu za pravdu i upravu, 
advokate po službenoj dužnosti i na opštinskom sudu i kantonalnom sudu i za ovo ministrica 
što je dala obrazloženje, 800.000 za policajce akademiju i ima još po ministarstvima. U 
svkaom Ministarstvu ima tačna cifra navedena za ugovorene usluge. Znači materijalni 
troškovi i izdaci za ostale namjene koje nemaju karakter plate, one se ne razlikuju ni u 
100.000. 31 milion i nešto. Nemam ovdje, prema tome, provođenje politika, ja pozivam gdina 
Pindžu da kaže, šta je ne zakonito ovdje, kažite sada slobodno u suprotnosti kojeg zakona je 
izvršavan budžet i u kojim stavkama, ja vas molim nemoj da izađemo iz ove sale. Opšta priča 
godinama se ovdje priča, kažite šta je nezakonito ovdje? Što je ovdje nezakonito. Ako je neko 
nekoga doveo a Vlada nije mogla uticati na to. Vlada je donosila odluke koje iz ministarstava 
obrazovanje škola niti jedna jedina nije donijela na Vladu da se izvrši dodatno upošljavanje. 
Znači taj dio ide na onoga ko je uposlio. Javno preduzeće, mi smo uputili, javno preduzeće 
ima svoje oragane upravljanja i rukovođenja. Ima svoje Skupštine, koje  bira ova Skupština. 
Ta Skupština je nadležna i bira nadzorni odbor tog JP i uprava i oni to rade a upućeno je da 
oni to ne rade da oni rade kao što Vlada traži. Da NO odnosno traži odobrenje da dozvoli 
odobrenje upravi da to radi. ZZO je nadležna za ustanove sve koje su iz njene naddležnosti. I 
njima je upućeno da i oni to rade, u odnosu na sve ustanove unutar zdravstva. A one ustanove 
koje su na trezoru ovdje unutar kulture, unutar socijale, njih imate ovdje svi koji su ispostavili 
zahtjev, Vlada je razmatrala i donijela zaključak za pokretanje procedure za njihovo 
upošljavanje. I ja isto tako se lažem prema svim onima koji su uposlili mimo toga a 
odgovaraju. A to ćemo po godišnjem izvještaju i po završanom računu tačno znati ko je, ali ja 
vam kažem svaki mjesec imamo izvještaje broja uposlenih i kretanje od 215 do 300 
pripavnika je kategorija sa kojom se ne može upravljati. Kad ko s kim potpiše ugovor, Vlada 
donese listu, odobri listu pripavnika i sad svaki budžetski korisnik koji je dobio pripavnika ide 
sa Zavodom potpisati taj ugovor i kada će početi raditi kod njega to je njihova stvar, Vlada ne 
može sa tim zaista upravljati. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo replika: 
Ja ću replicirati kolegi Kozadri a i bez obzira što nema pravo on mene da pita jer zastupnici 
mi njega pitamo kao premijera ali odgovorit ću mu i na pitanje. Statistika kako za nju kažu, 
zbir netačnih podataka, svaku brojku možete analizirati i komentarisati na načine na koje 
hoćete međutim činjenice su činjenice. Statistiku koju je iznio premijer i koju sam iznio ja 
razlika je u dva čovjeka, samo što se ona ne slaže, a činjenice govore u prilog ovome što ja 
govorim a ne u prilog onome što govori premijer. Ja razumijem potpuno da se on s tim ne 
slažem. Kako objasniti da je u budžetu rečeno da je uposleno novih 327 ljudi a Vlada odobrila 
125. izuzimajući ovih 130 u MUP-u koji su već bili u budžetu. Kako to objašnjavate? Kako je 
moguće objasniti, meni je potpuno jasno kada Služba za zapošljavanje raspiše konkurs 
dodijeli budžetskim korisnicima obavljanje pripravničkog staža pa i obavljanje u institucijama 
i ustanovama Kantona i to je milion i ne znam, premijer je čitao cifru. Evo d azaokružimo 
miliona nije bitno. A šta je sa ovih milion i nešto koji su isto tako uposleni da obavljaju 
pripravnički staž u institucijama Kantona a bez i jednog konkursa, bar ga ja nisam vidio a 
pratim. Pardon, jedan je konkurs bio Kantonalna uprava civilne zaštite i to ovo što je Služba 
za zapošljavanje. Ovih milion i koliki je to broj ja to nisam primijetio. Šta je nezakonito. 
Nezakonito je trošiti ono što vam nije odobreno. Budžetom Kantona Sarajevo koji je usvojen 
31 ili ne znam tačno datuma ali krajem marta ove godine Skupština Kantona Sarajevo je 
odobrila po prijedlogu Vlade koliko će za koju namjenu trošiti. Ako potrošite 5 miliona KM, 
ili 10 ili 2 miliona više od onoga što ste odobrili ja to smatram nezakonitim i to je kažnjivo po 
Zakonu o budžetima FBIH. Zaposliti nove ljude i još više izdvojiti sredstava za to i to je 
nezakonito. I nećemo u to da ulazimo ja bar neću da ulazim dalje u elaboraciju jer ovo je 
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materijal koji bi trebalo deset dana proučavati istraživati konsultovati struku a mi smo imali 
jedan dan. Ali ono zato sam na početku rekao pošto je budžet instrument politike govorio sam 
sa političkopg aspekta potkrijepljeno sa samo nekoliko činjenica bez obzira da li se one 
nekome sviđale ili ne sviđale. I to je suština. Neka mi premijer Kozadra odgoovri šta se 
radikalno može promijeniti za pet dana do kraja godine? I u prihodovnoj i u rashodovnoj 
strani. Ništa. Ništa doslovno ništa osim odluka. Osim da donesemo rebalans budžeta koji važi 
od 01. januara da aboliramo sve ovo što je rađeno. Evo neću ja kvalifikovati je li zakonito ili 
nezakonito. Hvala lijepo.  
 
v.f. premijer Muhamed Kozadra odgovor na repliku: 
ja zaista ne mogu čitati cifre ja sam ih iščitao jedan put, i u uvodnom izlaganju. Znači od 
ukupnog broja uposlenih 215 je preko Zavoda pripravnika u ovoj cifri koja je preko. 148 u 
MUP, 27 preko dozvoljenih, pored dozvoljenih 130 policajaca, ono što je Solaković, ja sam to 
u uvodnom mom izlaganju kada sam čitao ovdje. Zbog čega je nastalo prekoračenje plaća i po 
kom osnovu. Zbog više uposlenih mimo što je Vlada odobrila i pripravnika koji su uposleni. 
Vlada je odobrila jedino pripravnike preko Zavoda, a ove pripravnike nije. I ja se u potpunosti 
Pindžo s vama slažem i ja sam godinama insistirao na tome da uđemo u kontrolu da onaj ko je 
potrošio više postoji instrument u budžetu. Znači član 54. Zakona o budžetima koji kaže to je 
nemoguće, nismo mogli ispoštovati. Jedinstvena je osnovica, ja bih onda morao imati koliko 
škola toliko obračuna i toliko osnovica. Taj stav se mora zauzeti i ja sam tražio od Skupštine 
hoću da obustavim platu, da ne isplatim platu. A to je koeficijent predviđen budžetom i 
obračunato budžetom i onda utvrđujemo novu osnovicu. Ako je osnovica 276, ako je 
predviđeno hiljada a 800 KM imate u budžetu, onda taqj procenat 20% moramo smanjiti 
osnovicu. I to je nemoguć sistem načina obračuna kakav jeste uspostavljen. Za svakog 
budžetskog korisnika i zato iskazujemo i tačno znamo ko je gdje potrošio više, ko ima 
odobrenog uposlenog i neodobrenog uposlenog. Ne želim zaista da čitam ponovo cifre, tačno 
se zna kod svakog budžetskog korisnika, to u budžetu imate. Ne samo za rebalans, nego za 
svaki mjesec jer je jako velika razlika. Rekao sam da negdje dolazi i do 500 u jednom 
mjesecu, veći broj uposlenih, norma sati više uposlenih.  
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru Kozadri. Na redu je zastupnica Sabina Čudić ali ona je dala prednost 
zastupniku Kojović Predragu. Izvolite Kojoviću. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajući. Mislim potpuno razumijem frustraciju premijera Kozadre da se 
paušalno iznose ocjene o nekim nezakonitim postupanjima Vlade a da se ne ulazi u konkretne 
pa sam htio olakšati tu situaciju navodeći ovako iz glave koliko još imam nekoliko situacija. 
Nezakonito je subvencionirati komunalne usluge prije nego što su utvrđene ekonomske cijene 
i kriteriji po kojima će se socijalno ugroženi građani subvencionirati a to je ono što ova Vlada 
radi. Nezakonito je kako je utvrdio revizorski izvještaj da ministar policije, ministar 
unutrašnjih poslova ima duplo veću platu i da se vodi kao uposlenik MUP-a Kantona Sarajevo 
iako revozirski izvještaj z godine u godinu utvrđuje da je on uposlenih Vlade i da mora imati 
istu platu kakvu ima ministar kulture ili ministar finansija. Prema tome, ministre Kozadra, 
znači nezakonito je i u vašoj poziciji tolerisati nezakonit rad institucija koje se nalaze pod 
vašom ingerencijom. Eto samo sam htio da vam pomognem sa par primjera da vidite da ne 
upotrebljavamo riječ nezakonito ovdje paušalno. Hvala. 
 
 
Poslanik/zastupnik Sabina Ćudić: 
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Pitanje znači na temu zapošljavanja odnosno nečega o čemu je premijer Kozadra govorio 
ogromne zapravo katastrofalne diskrapancije između radnih mjesta koje je odobrila Vlada i 
onih koje nije odobrila Vlada, pa mislim da je ovo odlična prilika da ustanovimo odgovornost 
za tu diskrapanciju, posebno uzimajući u obzir ove podatke o rapidnom padu broja učenika, 
kako u osnovnim i srednjim školama, tako i na Univerzitetu, a rapidnom porastu broja 
zaposlenih u tim institucijama. Gospodin Kozadra se ograđuje od odgovornosti gdje kaže da 
Ministarstvo obrazovanja nije zaprimilo te zahtjeve, također barata sa ovom diskrapancijom, 
odnosno sam iznosi razlike izmeu onih radnih mjesta koje je odobrila Vlada i nije odobrila 
Vlada. Ja razumijem da imaju javna preduzeća čije UO i NO imenuje Skupština ali da li to 
znači da je skupštinska većina iz prošlog saziva direktno odgovorna za izglasavanje odnosno 
prihvatanje finansijskih izvještaja i generalno izvještaja JU, osnonvih i srednjih škola, 
Univerziteta u kojima je jasna diskrapancija između odobrenih i neodobrenih radnih mjesta. 
Odnosno interesuje me ako ne novac otišao na nova zapošljavanja, odnosno zapošljavanja 
ljudi za koje ne postoji niti potreba niti interes Kantona, odakle je oduzet taj novac i koji su 
budžetski korisnici ili koje su kategorije tih ustanova patile? Da li to znači da neke osnovne 
škole nisu dobile kompjutere recimo zato što su zaposleni ljudi za koje aposlutno nije bilo 
potrebe, a kako bi se recimo u izbornoj godini popunila neka radna mjesta? Odnsono možemo 
li suštinski ustanoviti odgovornost za ovu diskrapanciju? Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupnici Ćudić. Ukoliko, samo malo, dakle ne vidim više prijavljenih zastupnika. 
Zastupnik Zlatko Marić. Zvonko, pardon, Zvonko Marić. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Hvala puno. Budući da v.d. premijera reče da ste godinama zagovarali kontrolu. Ta se 
kontrola nije desila i znamo šta ima za posljedicu. Mene zanima, ko nije dozvolio i kako nije 
postojala volja da se napravi kontrola da ne bi dolazili do ovakvih situacija? Nekako sve visi u 
zraku, mi smo to pokušavali, davali inicijative, ali to se nije desilo. Ja bih volio i zbog naših 
ljudi koji su nam dali povjerenje da se pojasne te neke stvari. Ja razumijem gdina Kozadru ili 
pokušavam da ga razumijem, ali ako je ta inicijativa prije puno godina pokrenuta zašto se nije 
pristupilo tome? Hvala vam. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala zastupniku Mariću. Ima li još zastupnika koji se prijavljuju za diskusiju? Ukoliko 
nema, zaključujem raspravu. A ministru Bandiću ću nakon toga dati kako to Poslovnik kaže, a 
evo signalizira i ministar Petrović. Zaključujem raspravu i pozivam ministra Bandića pa 
minsitra Petrovića da se obrate a onda ćete vi Koazdra i ove zaključke koji dijele službenice, 
pogledajte, mislim da se o njima treba izjašnjavati Vlada. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Uvaženi predsjedavajući, zastupnice i zastupnici, gledatelji esselamu alejkum i dobar dan. Ja 
prije svega želim da uvaženom zastupniku Solakoviću odgovorim na njegova pitanja, ali evo 
njega nema. Vjerovatno me ćuje u Sali. Zakonom o raseljenim i povratnim osobama je 
propisan način na koji se vrši rekonstrukcija stambenih objekata osoba koje imaju status 
raseljenog ili povratnika. Okolnost da zakonom nije dozvoljen način izgradnje stambenih 
jedinica koji se vršio u dotadašnjem vremenu, evo zastupnika Solakovića, pa da me dobro 
čuje, mi nismo nastavili sa započetim projektima kao što su Baruthana i Šip. Nakon toga mi 
smo pokrenuli inicijativu za izmjenu zakona gdje je jedan od inicijatora evo da kažem bio i 
zastupnik Dževad Rađo i uputili smo na Federalni parlament, okolnost da se radi o 
federalnom zakonu. Kada ćemo vratiti 150.000 KM koje je zastupnik Solaković govori, 
opštini Stari Grad da pojasnim. Dakle, to se radi o ugovoru koji su potpisali načelnik 
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Hadžibajrić ispred Opštine Stari Grad, ministrica Zilha Ademaj, ispred ministarstva za rad i 
humaniratna organizacija Hiltferg. Dakle iz ugoovra proizilaze određene osobe svih ovih 
subjekata koje će snositi troškove izgradnje. Da kažem da je implementator Hiltferg dao 
10.000 KM, a da u istom tom ugovoru stoji, što je apsurdno, da će od ukupne vrijednosti 
novca, vrijednosti ovog objekta ona uzeti 10%. Tako da je dala 10.000 a uzet će negdje oko 
100.000 KM. Ja sam taj ugovor raskinuo i neće se nikada realizovati. Taj ugovor je trenutno 
na sudu i ukoliko sud utvrdi da je ugovor bio ispravan nek se nastavi. Okolnost da su oni na 
taj način da kažemo zaradili 10 puta više od onoga što su dali, mi se nismo slagali s tim 
ugovorom i raskinuli smo taj ugovor i neće se nikad realizovati. Toliko zastupniče 
Solakoviću. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala ministru Bandiću. Ministar Petrović. 
 
Ministar Zlatko Petrović: 
Ja bih sa svoje strane pozdravio sve poslanice i poslanike, i ove Skupštine i poželio uspješan 
rad i nadam se da ćemo zajedničkim naporima naći rješenja i mislim da će ovaj Kanton ići 
uzlaznom putanjom, a ne u problemima kao što smo do sada bili. Također zahvaljujem se na 
pitanju gdinu Solakoviću vezano za budžetske stavke vezano za azil. I to ne samo za azil, ovo 
je jedna konkretna problematika vezano za pse lutalice. Pitanje je također i subvencija KP 
Rad koje je povećano za 50% radi aktiviranja i omogućavanja finansijske konstrukcije za rad 
higijenskog servisa KP Rad. Znači ovo je stvar koja je bila aktuelana i u vremenu predlaganja 
budžeta za 2014. godnu. Kao što znate ne samo po ovom pitanju, nego po mnogim pitanjima, 
ne zato što se nije htjelo da se nađe razumijevanje, ali objektivno se nije našlo razumijevanje 
za potrebe ovog ministarstva koje rješava urgentne i mislim najegzistencijalnije pitanja 
građana Kantona Sarajevo. Ja sam u tom momentu kada je taj prijedlog bio na sjednici Vlade 
glasao protiv tog budžeta. Imajući u vidu da je on usvojen ja sam dužan da ga provodim jer ga 
je usvojila Skupština u prošlom sazivu, a konkretna situacija vezao za proceduru predlaganja 
rebalansa budžeta po ovom pitanju se svodi na sljedeće, da postoji aposlutno zakonska 
opravdanje i potreba da se sa postojećim ugovornim odnosima koji postoje između Kantona 
Sarajevo i Azila za pse u Prači, to je sporazum i ugovor koji je potpisan 2010 odnosno 2011 
godine, da se zna kada je i ko je potpisao, postoji adekvatna obaveza Kantona Sarajevo prema 
tom azilu koja je sada prema svim osnovama nominalno ko 1,6 miliona KM. Imajući u vidu 
da je vladda Kantona Sarajevo dala zadatak ovom Ministarstvu i meni kao resornom ministru 
da počnem da rješavamo probleme koji su suštinski u nadležnosti ministarstva privrede i to da 
se zna, ja sam sa svoje strane predložio, izvršio preliminarne razgovore i pregoovre da 
zajedno sa sredstvima ministarstva privrede pokušamo doći do vansudske nagodbe odnosno 
modaliteta izmirivanja svih dugova koji su postojali i koji postoje prema Azilu za pse u Praći 
gdje bi ovaj finansijski iznos bio dovoljan da ova Skupština i nova Vlada u 2015.godini po 
ovom pitanju uđe bez i jednog jedinog feninga duga. Ja ne bih želio da bilo šta što je vezano 
za ovo Ministarstvo bude predmet rasprave kao što su to sudske tužbe, iz radnih odnosa. To je 
jedna stvar, i znači povečanje koje je plus 50.000 za KP Rad je vezano za legalno zakonito 
finansiranje higijenskog servisa, odnosno plate radnika i materijalne troškove. Taj higijenski 
servis ja sam se nadao da će i ta tačka predložena na Vladi i na ovoj Skupštini i ugledati 
svjetlo dana danas da bi formalno pravno mogli istog registrovati kod suda a nadam se da će 
to uslijediti prve naredne sjednice ove Skupštine i da će i ovo pitanje vezano za pse lutalice u 
konačnici biti riješeno. Što se tiče konstatacije gdina Kojovića, mnogo puta do sada, misim 
kontaktirali smo i u sazivu prošle Skupštine, ja apsolutno razumijem i njegovu intenciju i 
apsplutno kao resorni ministar podržavam da se sistem prije svega pružanja usluga 
individualne komunalne potrošnje mora regulisati na bazi ekonomskih ccijena a rješavanje 
socijalnih slučajeva na bazi socijalnog programa gdje bi se subvencionirali građani, to i pored 
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više pokušaja koje sam kao resorni ministar pokušao da uradim nismo uspjeli da uradimo. Ja 
se opet nadam da će to uraditi nova Vlada i nova Skupština Kantona Sarajevo, ova Skupština 
Kantona Sarajevo a samo bih gdina Kojovića uz puno uvažavanje njegovog znanja i dobre 
volje, da se predmetne subvencije koje s enalaze u budžetu ovoga ministarstva ne odnose na 
finansiranje individualne komunalne potrošnje, nego zajedničke komunalne potrošnje, a to je 
ona potrošnja koju država plaća da bi bilo javne rasvjete, da bi se čistili slivnici, da bi se 
pružale druge usluge, znači koje nemaju konkretan račun. Imajući u vidu i odmah da kažem 
da smo i po tom pitanju da sam kao resorni minsitar pokrenuo postupak analize i uvođenja 
komunalne naknade u ovom segmentu, ali kažem i to pitanje je tretirano kao neki novi namet. 
Znači komunalna naknada je zakonski izvor za finansiranje kompletne zajedničke komunalne 
potrošnje, na žalost nije postojao ni politički ni bilo kakva spremnost da se i te stvari na ovaj 
način riješe. Tako da se glavni oslonac nalazi u budžetu. Ja se nadam da sam, kažem uz puno 
uvažavanje, i zahvalu na pitanjima koja se trebaju reći javnosti i dati odgovori, da sam 
zadovoljio sve poslanike koji su ta pitanja postavili. Hvala. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
dijelom su kolege odgovorile na pitanja koja su postavljena vezano za komunalnu privredu. 
Znači subvencioniranje pojedinačne cijene komunalne privrede ide putem Uredbe osoba koje 
su na skrbi. A i već treću godinu ne izdvajamo pokriče deficita preduzećima što je bilo u deset 
milionskim iznosima znači subvencioniranje Toplana, Sarajevogasa i Vodovoda gdje jesmo 
pokušali da se dođe do ove ekonomske cijene o kojoj je sada kolega Petrović govorio. Znači 
član 23 Zakona o komunalnim uslugama to mora jedanputa i izaći odavde da ne bude stavka u 
budžetu. Kada je u pitanju čini mi se poslanice Ćudić i Zvonka Marića oko uposlenih ko je 
odgovoran. Zaista evo mi smo dvije godine insistirali i od velikog štrajka uposlenih gdje smo 
tražili uvođenje standarda i normiranje. Znači od broja učenika koliko je to odjeljenja toliko 
se traži i profesora. Ako je to 18 do 32 da obrazovanje da koji je to broj učenika jel to 24, 26 
nije bitno koliko je i da prati sa aspekta smanjenja broja učenika. Jer ponavljam ponovo, broj 
učenika nama određuje prihod sa nivoa FBIH. Kako padaju učenici nama je i manji prihod po 
tom osnovu i stoga je jako bitno sa apekta upravljanja ljudskim resursima da se to dešava 
unutar svih 106 ili 107 škola, koliko ima da se na osnovu tih parametara i kriterija određuje 
broj uposlenika. Vlada to nije mogla, zaista godinu i po dana neamo ministra. Imali smo štrajk 
koji je bio prošle godine u dijelu plaća, isplata plaća. Sve jesmo mi odradili Vlada je 
prihvatila i odradila a li ovaj dio nije nikada odrađen. I ja ne bježim uopšte od lično moje 
odgovornosti pa nadalje da se utvrdi svako onaj ko je uposlio jednog dva, isto ako je neko 
nabavio pet umjesto jednog računara, ili ako je neko nabavio deset, odnosno dozvolio 10 
uposlenih neka odgovara za to. Nisam protiv toga uopšte. Ja sam samo iznio ono da ne 
govorimo šta je statistika. Statistika jeste nauka koja treba da natjera kvanitet da progovori 
kvalitetom.  A ja sam to govorio kvantitavno broj uposlenih veći broj para 5,4 miliona. Cifru 
iznesem koja je tu. Znači kvalitetan je zaključak da se mora upravljati ljudskim resursima na 
pravi način. Vlada to ova nije mogla. Pokušali smo dovesti ministra na prošlih pola godine. 
Evo radimo godinu i pol dana u takvom statusu i to mi nismo mogli odraditi zaista.  
 
Poslanik/zastupnik Sabina Ćudić replika: 
Uz dužno poštovanje, moram priznati da niste aposlutno odgovorili niti na jedan segment 
moga pitanja. Kada govorimo o racionalizaciji spram broja učenika. To je potpuno odvojeno 
pitanje od onoga što sam ja postavila. Nije problem čak ni to što nismo smanjili broj profesora 
i nastavnika u osnovnim i srednjim školama u odnosu na pad broja učenika. Govorimo o 
ilegalnom zapošljavanju dodatnih 500 profesora u tom segmentu a pad broja učenika je od 
2000. dakle u ovu instituciju na vašu Vladu i na vašu skupštinsku većinu došli su finansijski 
izvještaji koje su podnosili direktori JP koji su postavaljali UO i NO koje je imenovala ova 
skupštinska većina koje ste vi dio. Interesuje me dakle, čija je finansijska odgovornost kada 
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imamo izdatke, ne govorim dakle o kupovini kompjutera koja nije zabilježena. Govorimo o 
činjenicci d aje neko zaposlen, aposltuno nema potrebe za tim, a taj novac je zapravo bio 
budžetski namijenjen za nabavku recimo kompjutera za učenike osnovnih i srednjih škola. 
Dakle interesuje me ko odgovara za bukvalno finansijski kriminal unutar javnih preduzeća 
koja su sredstva namijenjena za nešto drugo potrošena za ilegalno zapošljavanje a čiji je 
izvještaj tih direktora i direktorica osnovnih škola i srednjih škola došao na ovu skupštinsku 
većinu a vi ste ga izglasali kao prihvatljiv, jer da niste, da ste odbili te finansijske izvještaje ti 
direktori bi morali podnijeti ostavku, odnosno bilo bi smijenjeno rukovodstvo i NO a to niste 
učinili. I samo na kraju dodatak. Čini se da postoji ovdje jedan rekla bih, mislim na isti način 
odgovarate gotovo na sva pitanja da je Vlada nesto pokušala i da ste vi uvidjeli nepravilnosti, 
a niz je nepravilnosti na osnovu kojih nije ništa poduzeto. Interesuje me pitanje moralne i 
etičke odgoovrnosti u podnošenju ostavke ukoliko ste primijetili niz finansijskih nepravilnosti 
a po njima niste reagovali u vidu krivičnih postupaka protiv svih ovih koji su očito i vršili 
finansijske malverzacije u osnovnim i srednjim školama kao i na Univerzitetu. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Zvono Marić replika: 
Uz svo dužno uvažavanje gdina Kozadra i nastojanja d anam odgovorite na ova pitanja ne 
mogu da vas ne pitam jer nekako je opet ostalo da visi u zraku i vi to je hrabro od vas a 
uostalom obavljanje te funcije u ovim vremenima je svojevrsna hrabrost. Rekli ste da ne 
bježite od odgovornosti ali možete li budući da je nejasno da nam kažete naprosto koji su to 
mehanizmi kontrole i ko je trebao da poduzme mjere kako bi se ljudi sankcionirali. Bez 
odgoovrnosti ja mislim d anije odgovorna ni vlast a nije ni Vlada, niti je ozbiljna. Znači mora 
postojati odgovornost  pa nam pojansite koji su to mehanizmi na koji način i uvijek imamo 
nešto u zraku da visi, ponavljam, što nas sprječava da nešto poduzmemo a htjeli smo, a nije se 
desilo. Hvala vam. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala vam. Prije nego što dam riječ premijeru Kozadri ja ću pokušati da odgovorim na ovu 
repliku. Odgovor na repliku mene kao zastupnika.  
Dakle jedan od mehanizama jesu zastupnici. Jeste Skupština. I ja ću sada navesti takav jedan 
primjer. Dakle, mislim da se to po prvi put desilo u praksi da jedan od zastupnika, evo 
trenutno nije u Sali, volio sam da jeste zatražio je sve isplate iz budžet au jednoj godini. Meni 
se tada ministar finansija Kozadra obratio kao ministar finansija i rekao da nikada nikome 
dopušteno da dobije svu tu dokumentaciju. Ja sam mu rekao daj iskopiraj mu sve isplate koje 
su bile i on je iskopirao. Dakle to je bio jedan karton tih papira iskopirao je i dao je te isplate. 
Da je  bilo nezakonitosti da nije bilo transparentno, dakle mene minsitar Kozadra kao 
zastupnika nije morao poslušati. Dakle on je to dao. Podsjećanja radi, izvještaj o radu Vlade 
za 2013 godinu, dakle ne za ovu, to će biti nama tek na dnenvom redu ove Skupštine, koliko 
se sjećam nije usvojen. Bilo je diskusija i taj izvještaj nije usvojen. I to je kontrolni 
mehanizam. Treći kontrolni mehanizam su revizorski izvještaji koje mi isto tako ovdje 
razmatramo.  
A evo sada riječ premijeru Kozadri. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra; 
mehanizmi kontrole jesu svaki obračun plaće kada su upitanju i maloprije sam rekao da po 
novom Zakonu o budžetima postoji član 54 koji kaže obustava isplate plaće i preračun po 
novom zakonu. Znači za svaku školu pojedinačno odstupanje od broja uposlenih, ne školu, 
govorimo sada školu. Zanemarimo. 165 je ovdje pojedinačnih subjekata, budžetskih 
korisnika. Znači jeste obusatava te plaće. Rekao sam da nismo mogli to koristiti da 
obustavimo jer je sistem obračuna za sve, osnonvo posebno, srednje posebno, predškolsko 
posebno, i takav tehnički mehanizam jeste uspostavljen. Ali od člana 46 do 53 zakona o 
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budžetima decidno je, ja to cijelo vrijeme govorim, finansijski izvještaj nije finansijski 
izvjetšaj ministarstva finansija. Ono jeste to koje sve na jedno mjesto okupi i prezentira ali 
svaki budžetski korisnik upravlja sa svojim budžetom i svaki budžetski korisnik daje nalog za 
plaćanje. Znači da vam približim sistem Trezora. Trezor je jedinstveno mjesto i glavni 
operativni centar jeste u Ministarstvu finansija a pet podoperativnih centara jeste jedan od tih 
obrazovanje. I svaki direktor ima obavezu, to sam rekao na početku objasnio termin 
aproprijacije. Odobrenja. Aproprijacija je termin zakonski koji kaže da izvršna vlast, odnosno 
direktor i svaki onaj koji upravlja bilo kojom ustanovom ima koristiti se do one cire koju je 
odobrio budžet. Vi što ste odobrili. Da nema pravo prekoračiti to. Ja sam ovdje iznio po kojim 
osnovama je 5,4 miliona došlo prekoračenja plaća ovdje. Znači djelom iz viška ljudi za koje 
Vlada nije znala, niti je ko kome prezentirao ovdje, dijelom koji je Vlada odobrila i dijelom 
gdje su se isplatile nije novo uposlenim ali je taj broj preračunat norma sati. Vi ste možda 
radili u školi, radili ste dvije norme, plaćeno vam je norma sati. Znači plaćena vam je plata 
ipo ali preračunati ste pola i tako u 6500. U obrazovanju posebno dolazimo do velikog broja 
uposlenih a nisu stvarni uposleni , nisu po poreznoj kartici, nego po norma satima veći broj 
uposlenih. Tu je suština. Iz tri različita izvora imamo prekoračenje. I mi ga iznosimo po 
obračunu plaće i ministar ne može osporiti ničiju šihtaricu ko je radio i osporiti. On ima da 
odgovora znači cijelo poglavlje od člana 46 do 53 Zakona izvršavanje budežeta je definirala 
odgovornost svakog onog ko upravlja dijelom budžeta. I to je gospodine Zvonko i vama. 
 
Predsjedavajući: 
Hvala. Ovim smo završili ovu tačku dnevnog reda, ostaje samo glasanje. Prije toga ja imam 
prijedlog dva zaključka od zastupnika Solakovića pa bih zamolio službu da ga pozove da uđe 
u salu. Dakle imam pred sobom, imate i vi dva zaključka ko je dostavio zastupnik Adnan 
Solaković. U prvom zaključku se radi o preuzimanju obaveza prava osnivača što 
podrazumijeva preuzimanje i finansijskih obaveza potrebno je prethodno izjašnjenje Vlade. 
Zato ovaj zaključak šaljemo na izjašnjenje Vladi. Zaključak drugi je pomalo nejasan. 
Insistiram da se prije usvajanja Rebalansa budžeta donese zaključak da se pošalje obavijest 
Vladi FBIH  da preuzme obaveze finansiranja itd. Dakle samo slanje dopisa ne predstavlja 
nikakve efekte. Ono bi prestavljalo kada bi mi donijeli zaključak ili odluku kojom tražimo da 
oni od tog datuma preuzmu finansiranje jer ćemo mi skinuti sa finansiranja. Dakle, tako da 
ovaj  zaključak bi trebalo upotpuniti, doraditi a isto tako ga treba proslijediti Vladi obzirom da 
se radi o značajnim finansijskim sredstvima. 

MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU 
IZMJENA I DOPUNA BUDŽETA KANTONA SARAJEVO ZA 2014. GODINU 

12 ZA, 12 PROTIV, 7 SUZDRŽANIH. 

(zaposlenica službe govori vezano za prebrojavanje glasova ali bez mikrofona) 

Predsjedavajući: 
Izražavam sumnju u glasanje i tražim da se poimenično prozivkom. 

Pomoćnik Sekratara Almira Kulovac Šetkić: 

1. Ademović Kemal ZA 

2. Akšamija Goran SUZDRŽAN 

3. Aljović Hamed ZA 

4. Avdibegović Neira SUZDRŽANA 

5. Babić Ana PROTIV 
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6. Bajrović Izudin PROTIV  
7. Bjelak Nermin PROTIV 

8. Bukva Sejo SUZDRŽAN 

9. Čelik Mirza ZA 

10. Čomor Eldar ZA 

11. Ćudić Sabina PROTIV 

12. Delalić Sabahudin ZA 

13. Dovadžija Amar ZA 

14. Filipović Selma PROTIV 

15. Forto Edin PROTIV 

16. Halilović Semir PROTIV 

 
Ja ću morati ponovo, izvinjavam se pošto sam par njih upisala pogrešno. 
 

1. Ademović Kemal - ZA 

2. Akšamija Goran - SUZDRŽAN 

3. Aljović Hamed - ZA 

4. Avdibegović Neira - SUZDRŽANA 

5. Babić Ana - PROTIV 

6. Bajrović Izudin - PROTIV  
7. Bjelak Nermin - PROTIV 

8. Bukva Sejo - SUZDRŽAN 

9. Čelik Mirza - ZA 

10. Čomor Eldar - ZA 

11. Ćudić Sabina - PROTIV 

12. Delalić Sabahudin - ZA 

13. Dovadžija Amar - ZA 

14. Filipović Selma - PROTIV 

15. Forto Edin - PROTIV 

16. Halilović Semir - PROTIV 

17. Jusko Ismir - PROTIV 

18. Kerla Bibija - SUZDRAŽANA 

19. Kojović Predrag -PROTIV 

20. Konaković Elmedin – ZA 

21. Kozadra Muhamed - ZA 

22. Marić Zvonko - PROTIV 

23. Mašović Amor - ZA 

24. Mekić Amel - ZA 

25. Okerić Elmedin - ZA 

26. Omerbegović Mersiha - SUZDRŽANA 

27. Pindžo Mirsad - SUZDRŽAN 

28. Pleho Haris - ZA 

29. Prevljak Fikret - ZA 

30. Rađo Dževad - PROTIV 

31. Solaković Adnan - PROTIV 
32. Smajić Rasim - ZA 

33. Srna-Bajramović Segmedina - PROTIV 

34. Šućur Slaviša - PROTIV 

35. Vukasović Mario - SUZDRŽAN 

Predsjedavajući: 
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14 za, 14 protiv i 7 suzdržanih. 

KONSTATUJEM DA OVAJ PRIJEDLOG NIJE DOBIO SKUPŠTINSKU VEĆINU. 

 

AD – 2. 

Druga tačka dnevnog reda PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA O 
IZVRŠAVANJU BUDŽETA KANTONA SARAJEVO ZA 2014. GODINU je prateći 
dokument ovog prethodnog tako da mislim da nema potrebe ni da razmatramo ovu tačku je li 
tako premijeru? 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: 
naravno da nema smisla jer ovim zakonom definiramo da se izvršava budžet onako kako jeste 
predviđeno jer nema smisla donositi ga sada. Nama slijedi donošenje produženja odluke o 
zabrani izvršavanja budžeta onako kako smo bili usaglasili sa rebalansom. Tako da ova tačka 
nema smisla. 
 

Predsjedavajući: 
Hvala. Prelazmo na realizaciju tačke 3. 
 
AD – 3. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE  O PRIHVATANJU SUPSIDIJARNOG ZADUŽIVANJA 
KANTONA SARAJEVO KOD FEDERACIJE BIH IZ SREDSTAVA DODATNOG 
FINANSIRANJA PO IV STAND BY ARANŽMANU MEĐUNARODNOG 
MONETARNOG FONDA 
 
Prijedlog odluke dobili ste uz poziv za sjednicu. Molim predlagača da iznese uvodne 
napomene. 
 
v.f. premijera Muhamed Kozadra: UVODNE NAPOMENE 
 
Predsjedavajući: 
Hvala premijeru. Ima li pitanja za predlagača? Nema. Ko se javlja za raspravu? niko se ne 
javlja. Zaključujem raspravu. 
Molim službu da pozove zastupnike radi izjašnjavanja o tačci dnevnog reda. 

MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE  
O PRIHVATANJU SUPSIDIJARNOG ZADUŽIVANJA KANTONA SARAJEVO KOD 
FEDERACIJE BIH IZ SREDSTAVA DODATNOG FINANSIRANJA PO IV STAND 
BY ARANŽMANU MEĐUNARODNOG MONETARNOG FONDA 

DAKLE SA 27 GLASOVA ZA I 4 SUZDRŽANAKONSTATUJEM DA JE 
SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O PRIHVATANJU SUPSIDIJARNOG 
ZADUŽIVANJA KANTONA SARAJEVO KOD FEDERACIJE BIH IZ SREDSTAVA 
DODATNOG FINANSIRANJA PO IV STAND BY ARANŽMANU 
MEĐUNARODNOG MONETARNOG FONDA. 



 35

 

Prelazimo na realizaciju tačke 4.  

AD – 4. 

PRIJEDLOG ODLUKE O PRIHVATANJU REPROGRAMA OBAVEZA PO 
KREDITIMA VANJSKOG DUGA 

Prijedlog odluke dobili ste uz poziv za sjednicu.  

Molim predstavnika predlagača da podnese uvodne napomene.  

v.f. premijera Muhamed Kozadra: UVODNE NAPOMENE 

Predsjedavajući: 
Hvala premijeru Kozadri. Ima li pitanja za predlagača? Nema. Otvaram diskusiju. Ko se javlja 
za diskusiju? Niko se ne javlja. Zaključujem raspravu.  

POZIVAM ZASTUPNIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE  
O PRIHVATANJU REPROGRAMA OBAVEZA PO KREDITIMA VANJSKOG DUGA. 

28 ZA, 4 SUZDRŽANA, NIJE BILO PROTIV, 3 NISU PRISTUPILA 
IZJAŠNJAVANJU 

KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O PRIHVATANJU 
REPROGRAMA OBAVEZA PO KREDITIMA VANJSKOG DUGA. 

Prelazimo na realizaciju tačke 5. 

AD – 5. 

PRIJEDLOG ODLUKE O PRIVREMENOM FINANSIRANJU POTREBA KANTONA 
SARAJEVO ZA PERIOD OD 01.01. DO 31.03.2015. GODINE 

Prijedlog odluke dobili ste uz poziv za sjednicu. 

Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene. 

v.f. premijera Muhamed Kozadra: UVODNE NAPOMENE 

Predsjedavajući: 
Hvala premijeru. Prijedlog odluke dobili ste uz poziv za sjednicu. Ima li pitanja za 
predlagača? Nema. Otvaram diskusiju. Obzirom da se niko ne javlja, zaključujem diskusiju.  

POZIVAM ZASTUPNIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE  
O PRIVREMENOM FINANSIRANJU POTREBA KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD 
OD 01.01. DO 31.03.2015. GODINE 

Od prisutnih 33, ZA je glasalo 33, nema protiv i suzdržanih. 
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KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O PRIVREMENOM 
FINANSIRANJU POTREBA KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD OD 01.01. DO 
31.03.2015. GODINE 

 

Prelazimo na realizaciju tačke 6. 

AD – 6. 

PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA ODLUKU O 
PRIVREMENOM FINANSIRANJU ZAVODA ZDRAVSTVENOG OSIGURANJA 
KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD 01.01.-31.03.2015. GODINE BROJ: UO/04-
20199/14, KOJU JE DONIO UPRAVNI ODBOR ZAVODA ZDRAVSTVENOG 
OSIGURANJA KANTONA SARAJEVO NA  SJEDNICI ODRŽANOJ 16.12.2014. 
GODINE 

Prijedlog odluke dobili ste uz poziv za sjednicu. Obrazloženje predlagača smo čuli na 
prethodnoj tačci ono je isto. Ima li pitanja za predlagača? Nema. Otvaram raspravu. Ko se 
javlja za diskusiju? Nema. Zaključujem raspravu obzirom da se niko ne javlja.  

MOLIM ZASTUPNIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE  O 
O DAVANJU SAGLASNOSTI NA ODLUKU O PRIVREMENOM FINANSIRANJU 
ZAVODA ZDRAVSTVENOG OSIGURANJA KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD 
01.01.-31.03.2015. GODINE BROJ: UO/04-20199/14, KOJU JE DONIO UPRAVNI 
ODBOR ZAVODA ZDRAVSTVENOG OSIGURANJA KANTONA SARAJEVO NA  
SJEDNICI ODRŽANOJ 16.12.2014. GODINE 

KOSTATUJEM DA JE GLASOVIMA PRISUTNIH 33 BEZ SUZDRŽANIH I PROTIV 
USVOJENA ODLUKA. 

SKUPŠTINA JE DONIJELA ODLUKU O DAVANJU SAGLASNOSTI NA ODLUKU O 
PRIVREMENOM FINANSIRANJU ZAVODA ZDRAVSTVENOG OSIGURANJA 
KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD 01.01.-31.03.2015. GODINE BROJ: UO/04-
20199/14, KOJU JE DONIO UPRAVNI ODBOR ZAVODA ZDRAVSTVENOG 
OSIGURANJA KANTONA SARAJEVO NA  SJEDNICI ODRŽANOJ 16.12.2014. 
GODINE. 

Prelazimo na realizaciju posljednje tačke.  

AD – 7. 

PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA ODLUKU O 
PRIVREMENOM FINANSIRANJU POTREBA JU "SLUŽBA ZA ZAPOŠLJAVANJE 
KANTONA SARAJEVO" - SARAJEVO ZA PERIOD 01.01.DO 31.03.2015. GODINE, 
BROJ: 05/1-2428/14 OD 17.12.2014. GODINE 

Prijedlog odluke dobili ste uz poziv za sjednicu. Obrazloženje predlagača smo čuli na tačci 5. 
rekao je da važi za 6 i 7. ima li pitanja za predlagača? Nema. Otvaram raspravu. Zaključujem 
raspravu. 
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MOLIM ZASTUPNIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE  O 
DAVANJU SAGLASNOSTI NA ODLUKU O PRIVREMENOM FINANSIRANJU 
POTREBA JU "SLUŽBA ZA ZAPOŠLJAVANJE KANTONA SARAJEVO" - SARAJEVO 
ZA PERIOD 01.01.DO 31.03.2015. GODINE, BROJ: 05/1-2428/14 OD 17.12.2014. 
GODINE 

KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA SA 33. GLASA ZA, NIŠTA PROTIV I NIŠTA 
SUZDRŽANIH DONIJELA ODLUKU O DAVANJU SAGLASNOSTI NA ODLUKU O 
PRIVREMENOM FINANSIRANJU POTREBA JU "SLUŽBA ZA ZAPOŠLJAVANJE 
KANTONA SARAJEVO" - SARAJEVO ZA PERIOD 01.01.DO 31.03.2015. GODINE, 
BROJ: 05/1-2428/14 OD 17.12.2014. GODINE 

Ovim ja zaključujem ovu Hitnu sjednicu, ali vas molim da ostanete da sjedite sada da 
provjerimo šta se dešava u onom dijelu kada je u pitanju nastavak Konstituirajuće sjednice i 
izbor delagata za Dom naroda. 

 S tim u vezi pozivam predsjednika Komisije Konakovića koji je već ustao sam od sebe. 

Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
Po informacijama iz Stručne službe mi od CIK-a još nemamo verifikaciju liste koja je bila 
sporna i po telefonskim informacijama oni će ipak čekati da prođe vrijeme za žalbe ovih 
odbijenih lista. A zbog toga ja molim članove Komisije za izbor i imenovanja i 
administrativna pitanja da održimo hitni sastanak u Sali 100, a vas da za 20 minuta 
informišemo Skupština Kantona Sarajevo, kako to ne bi bila samo moja odluka. Dakle, 
odmah sjednica Komisije a za 20 minuta nastavak ove Konstituirajuće ukoliko se steknu 
uslovi, a ukoliko ne mi ćemo vas o tome izvijesiti. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Molim predsjednike klubova samo kratko da se izjasne  da li prihvataju ovu pauzu od 20 
minuta obzirom da ona nije poslovnička. Kojović DA, Šućur DA, Pindžo DA, fali Solaković. 
Hvala. Pauza 20 minuta. Vidimo se za 2 minuta u Sali.  
 
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
 
Predsjedavajući: 
Molim vas da zauzmete svoja mjesta za minutu ćemo početi. 
Evo pauza je već odavno istekla. Pozivam predsjednika Komisije za izbor i imenovanja da 
nas obavijesti o njihovom vijećanju. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
Mi smo na nastavku dva pua prekinute sjednice i treći put prekinute sjednice Komisije za 
izbor i imenovanja ustanovili da od CIK-a nismo dobili sve ovjerene liste i ne možemo 
pristupiti procesu izbora delegata u Dom naroda jer prejudiciramo status nekih od kolega koji 
još uvijek nije jasan. A poseban problem pravi činjenica da smo iz CIK-a dobili usmenu 
obavijest da taj rok za žalbe od 48 sati nije istekao i da oni prije toga neće ni odgovarati na 
upite koje smo im poslali. S druge strane naravno imamo problem i dinamiku da se Dom 
naroda već trebao formirati. Da smo jedan od Kantona koji kasni i nismo u okviru Ustava 
propisanim terminima izvršili svoj dio posla i naravno činimo sve da to što prije uradimo. 
Tako da bi smo predsjedavajući ako je to moguće dakle za ponedjeljak trebali planirati 
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sjednicu a sa aktom koji dobijemo od CIK-a kakav god on bio, dakle šta god da CIK 
odgovori, Komisija imat će prijedloge rješenja ovog problema koji je sigurno krivica 
isključivo CIK-a. Imat ćemo prijedlog rješenja o kom će se izjasniti Skupština i taj dan ćemo 
moći birati delegate za Dom naroda a da li u žalbama poslije biti eventualno problema to će 
ponovo biti nadležnost CIK-a. Dakle mi trenutno ne možemo ni žrijebati liste, ne možemo 
praviti liste jer kolege kojima nije riješen status mogu nakon  provedenih izbora tražiti da se 
ponovo izjasne u onom klubu u kojem budu imali pravo. Tako da nismo imali ni potrebnu 
većinu ni ideju čak da se na taj način danas bavimo prejudiciranjem tog rješenja. Morat ćemo 
sačekati zvaničan stav CIK-a. Od CIK-a nismo dobili odgovor na upit i mislimo na osnovu 
naših usmenih kontakata da ćemo to za ponedjeljak ujutro imati a onda bi smo mogli ili 
eventualno, evo Delalić kaže da nećemo. Nama je to zaista bitno. Možda ćak i ako bude 
sjednica CIK-a završena da  po završetku sjednice CIK.-a da imamo. Mi smo imali prvu ideju 
da to bude u 12 ili 13 a dda mi kao komisija pripremimo. To je proces koji ne bi trebao trajati 
dugo. Dakle taj proces ne može trajati kao ove Skupštine u kojima imamo duge rasprave. 
Dakle to je proces u kojima mi pripremimo liste, vi priđete izvršimo žrijebanje i glasate za 
listiće na kojima imate pravo i traje to sabiranje vrlo kratko. To je proces od maksimalno sat i 
pol, dva. A Komisija može u toku dana zasjedati po potrebi i pripremiti sjednicu za 
popodnevne sate. Predsjedavajući ako vi se slažete da definišemo termin 16,00 ili da kažemo 
da ćemo telefonski sazvati. Možda je bolje da kažemo u 16,00 sati a o eventualnim 
izmjenama da onda obavijestimo kolege. Ili ako imate vi neki drugi prijedlog.  
 
Predsjedavajući: 
Hvala Konakoviću. Zastupnik Akšamija izvoli. 
 
Poslanik/zastupnik Goran Akšamija: 
Ako oni imaju sjednicu u 14,00 sati u ponedjeljak, oni će vjerovatno tu malo duže odlučivati i 
mi nećemo opet imati nikakav pisani trag do utorka ja mislim. Ne vjerujem da će nam ga 
uručiti odmah po zaključenju svoje sjednice. Pa je moža bolje da bi bili sigurniji da to za 
utorak zakažemo. Ne znam eto kako god. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
To onda prejudicira da se Dom naroda može formirati tek u srijedu a srijeda je Nova godina, 
31. tako da zbog toga i žurimo. Mislim da ne možemo to ostaviti za srijedu. Mi smo dva ili tri 
puta pokušavali ono što je naš dio posla. Nemamo baš tu brzu reakciju od CIK, ne možemo ni 
njih kriviti i mi kasnimo. Ali nemamo tu dinamiku baš onakvu kako bi smo voljeli da bi mogli 
eventualno tačno programirati. U suštini naše je da ponovo budemo spremni, dođemo. Ako ne 
budemo mogli raditi ponovo da odgodimo. To je jedino što nam zaista preostaje. 
 
(poslanici/zastupnici govore bez uključenog mikrofona) 
 
Uzmite mikrofone zbog prenosa ako se javljate, imamo problem. Predsjedavajući izvinite. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković. 
Činjenica da je hitnost neupitna ovdje. To je činjenica. Hajmo ovako da dam prijedlog molim 
vas. Da Komisija čeka izvještaj CIKa da mi budemo na fonu sa vama, sa predsjedavajućim, sa 
službama i da tog momenta možemo svi u roku sat vremena možemo da dođemo da 
zakažemo skupštinu i da počnemo to da radimo. Da, budimo u pripravnosti. 
 
Predsjedavajući. 
Dobro neka se izjasne predsjednici ostalih klubova. 
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Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja mislim da neće faliti niko da ste prezainteresovani da svaki zastupnik i spremni da svi 
dođu. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Gospodine Konakoviću evo ja sam dao prijedlog. 
 
Poslanik/zastupnik Eledin Konaković: 
Slažem se. Kao i obično prijedlozi su vam fantastični. 
 
Predsjedavajući: 
Dakle u ovoj situaciji. Da se samo razumijemo neće biti pisani pisanih poziva za sjednicu, da 
to nekome ne bude formalni nedostatak da kaže nisam ja pozvan. Dakle bit ćete pozvani 
preko predsjednika klubova, a oni zastupnici koji nemaju klubove bit će neposredno pozvani 
od strane skupštinske službe, kada se steknu uslovi, ponedjeljak 11, 12, 13, 14 , 16. bit ćete 
pozvani dva sata prije termina održavanja sjednice. 
Sala je slobodna u ponedjeljak od pola 12.  
Hvala zastupniku Konakoviću. 
Dakle, evo , dogovorili smo se, bit ćete pozvani kada naša Komisija za izbor i imenovanja da 
signal i imat ćete rok najmanje od dva sata da dođete na nastavak sjednice. Hvala vam na 
strpljenju, na razumijevanju. Vidimo se, živjeli. 

 
 


